
NOTA DE REDARE

a ~edintei Colegiului de Conducere al M.A.!. din data de 27.11.2006

DI. Chestor general Nicolae Berechet

D-Ie ministru, cu ajustarea programului de zi a~a cum s-a convenit, 0 sa va rog pe

dvs., membrii Colegiului ~i invitatii ca, din totalul de 36 de participanti Tncalitate de membri plini

~i invitati permanenti ~i invitati ai Colegiului, sunt prezenti 35. DI. secretar de stat MIRCEA

TOADER lipse~te motivat.
Folosesc prilejul ~i cer Tngaduinta dvs. ~i a membrilor Colegiului sa fiti de acord cu

participarea unui numar de 4 invitati ~efi ai structurilor Ministerului de Interne din judetul Bra~ov,

precum ~i a dl. prefect ~i a domnilor subprefecti, deja prezenti.

01. ministru VASILE BLAGA

PARTIAL PERCEPTIBIL!!! Chiar i-a~ ruga sa intervina .... sa-i multumesc dl.

secretar general, dl. chestor ... , va rog pe toti colegii mei din minister sa utilizati la maxim acest

centru de pregatire de la Bra~ov - principala noastra locatie. Aici 0 sa venim, este u~or de ajuns

din toata tara la Bra~ov ~i atunci sa 0 folosim caci nu am facut-o pentru muzeu.

01. Chestor general Nicolae Berechet

D-Ie ministru, 0 foarte scurta informare privind stadiul executarii masurilor din ~edinta
anterioara de Colegiu. Conform uzantelor, va rog sa fiti de acord sa 0 prezinte dl. ~ef al
Secretariatului General, dl. TUDOR DANUT '

01. Chestor TUDOR DANUT,
!!! ... au fost Tndeplinite 5, celelalte sunt Tntermen, respectiv: Tntocmirea unui material

comparativ privind drepturile politi~tilor ~i militarilor din state Ie membre U.E. - decembrie 2006,
prezentarea concluziilor privind organizarea centrelor-pilot pentru structurile de cercetare penala

- sarcina ce revine Politiei Romane, ianuarie 2007; initierea unei campanii Tn scopul

operationalizarii serviciilor voluntare pentru situatii de urgenta - la Inspectoratul General pentru

Situatii de Urgenta, tot ianuarie 2007. Proiectul de lege privind securitatea persoanelor, valori/or
~i obiectivelor - initiat de I.G.J.R., avand ca termen de finalizare luna septembrie, a fost restituit

de Directia Generala de Reglementari Juridice ~i Contencios pentru a aduce unele completari,
conform propunerilor formulate de catre celelalte structuri. Deci acesta ar fi un punct mai sensibil
... dar care este Tncurs de realizare.

01. Chestor general Nicolae Berechet

Sa fiti de acord d-Ie ministru ca dl. chestor principal CORNELIU ALEXANDRU sa

prezinte, cu 3 subpuncte, problematica stadiului Planului de masuri prioritare pe integrare, Tn

prezentarea domniei sale atingand masurile din Planul de actiune Schengen, informare privind
contractele Phare pe 2004 ~i, bineTnteles, in primul rand, masurile pe ordine publica ~i
administratie privind integrarea.

01. chestor principal CORNELIU ALEXANDRU

Legat de masurile privind integrarea europeana pe componenta administratie publica,

putem socoti ca masuri in curs de realizare 4 masuri. Ele sunt prezentate in materialul ... Cred
ca nu ar fi nicio problema sa se realizeze cat mai repede posibil.



Partial perceptibil

... vreau 0 informare specializata. Avem vreo problema s-o punem In practica In
decembrie?

01. chestor principal CORNELIU ALEXANORU

Pentru Inal~iifunc~ionarii publici trebuia sa Inceapa anul trecut, In noiembrie, ~i de abia
am reu~it sa demaram.

01. ministru

Intrebarea mea este clara.

01. chestor principal CORNELIU ALEXANORU

Nu.

01. ministru

Atunci de ce v-a~iangajat In ....

01. chestor principal CORNELIU ALEXANORU

A fost realizat un proiect de ordonan~a, a fost trimis la avizare, am primit foarte multe

observa~ii. Le-am retransmis aceste observa~ii - suntem la al treilea ... Eu II am ~i acum In

mapa. 0 sa-I trimitem iara~i spre consultare.

Din pacate, da.

o sa discutam ~i cu Direc~iaResurse Umane ~i cu Agen~iaFunc~ionarilor Publici.

01. chestor principal Corneliu Alexandru

Crearea Centrului Regional de la Oradea, In conformitate cu ceea ce am stabilit cu

partea maghiara, trebuie inclus In proiectul de ordonan~a.

Deocamdata suntem Inca in negocieri cu Comisia Europeana pentru finalizarea

programului opera~ional ~i cursurile nu pot incepe pana cand aproba ei formal acest program.

01. ministru

Oar sper ca nu trecem anul cu ea.

01. chestor Corneliu Alexandru

Nu, n-o sa trecem.

01. ministru Vasile Blaga

Mergem mai departe.



Pe componenta administratie publica avem 2 masun In curs de realizare. Le
consideram ca restanta: renovarea Sectiilor 19 ~i 22, pentru a Indeplini conditiile impuse de
Comisia Europeana

01. X

Se lucreaza la ele deja. Au fost procedurile de licitatie dar ele sunt spre finalizare

!I! 01. chestor principal CORNELIU ALEXANORU

... ~i implementarea master-planului, respectiv realizarea sistemului euro-dac privind
amprentele pentru solicitantii de azil ~i refugiati. Termenul asumat de noi era octombrie, speram
ca la jumatatea lui decembrie sa fie sistemul operational.

01. ministru Vasile Blaga

Oaca aveti Intrebari.

01. chestor principal Corneliu alexandru ...

O-Ie ministru, legat de contractarea programelor Phare, va raportez ca In urma

Iicitatiilor organizate ~i a celor care se organizeaza In prezent, nu prefiguram riscuri foarte mari

privi~d pierderea unor fonduri pe componenta de ordine publica. Insa, a~a cum c-am informat,

~ exista 0 serie de economii rezultate din licitatii care, prin modificarea fi~elor de proiect, am
solicitat transferarea din Phare 2005 pe Phare 2004, pentru ca programa pe 2005 era
incompleta l?i am solicita transferarea pe 2004 ca sa putem contracta cat mai mult in fondurile
pentru 2004, urmand ca In anul 2005 sa facem modificarile necesare. Urmeaza ca delegatia

Comisiei Europene sa semneze contractul pentru comunicatiile mobile pe frontiera ~i, de
asemenea, pentru reabilitarea unor ~coli de pregatire la Politia de Frontiera.

Legat de implementarea Planului de actiune Schengen, va raportez ca In prezent
avem 18 masuri realizate din cele 40 prevazute pana la 30 decembrie. Avem 0 serie de masuri

sensibile l?iimportante, cum ar fi introducerea formatului uniform de ~tampile de ie~ire.

O-Ie ministru raportez: a fost tinuta licitatia, a fost pusa In aplicare. Am stabilit In lipsa
dumneavoastra, cu domnii consilieri, cu dl. Rare~ ~i dl. Boer, inclusiv pe doua Iitere care vor

trebui sa fie puse In ... , care trebuie sa ramana dupa catalogul european . Oeci nu sunt

probleme, suntem In termen.

01. X

IT back-up, dl.ministru. M-am Intors de acolo. Este pregatita Albita, Rutier-Galati ~i

01. ministru
A doua Intrebare: toate locatiile de pe frontiera sunt ...



01. X

Sunt In proceduri. Au fost duse echipamentele ~i pe frontiera de est se termina

saptamana aceasta, urmand ca pana - ma rog, la Inceputul lunii decembrie mai avem ni~te
probleme cu cititoare optice, de exemplu, care vin dupa 1 decembrie. Probabil, dupa estimarea

mea, a~a cum arata lucrurile la fata locului, Intreaga frontiera va fi on-line In jur de 15

decembrie.

01. ministru Vasile Blaga

Spuneti-Ie domnilor de la ROS (!!!) ca nu ma duc In 12 daca nu va fi gata toata

frontiera In 12.

01. chestor Nita Gabriel..,
Eu v-am raportat estimarea mea. Termenul din contract este 30 noiembrie.

01. ministru Vasile Blaga
Nu mai discut. Oeci 12 decembrie tot. A~a discutam cu ei. La Albita daca tot este

terminat cu cititoarele montate. Oiscutam de cititoare de vize. Nu In 15, ci In 12.

01. chestor principal Corneliu Alexandru ....

Sistemul integrat de comunicatii voce-date al Politiei de Frontiera se afla In faza de
implementare. Implementarea unui proiect-pilot al sistemului pentru primirea ~i gestionarea

noilor pa~apoarte cu date biometrice. Aici unitatea responsabila este Oirectia de Pa~apoarte ~i
SGG-ul.

PAuzA

Marea majoritate a celorlalte masuri pe care Ie avem In Pianul de actiune Schengen

sunt de natura legala, deci modificarea unor acte normative. $i aici vom cere sprijinul Oirectiei
Juridice sa sprijine toate structurile noastre care trebuie sa modifice. In a~a fel Incat pana'ia

star~itul anului sa avem Indeplinite masurile.

01. X

01. chestor, ati primit raspunsurile de la toate ?

01. X

Nu. Noi am notificat In iulie prima data cartea de identitate ~i pa~aportul romanesc.

Am notificat astazi la Comisia Europeana toate state Ie membre, dar n-au ce sa raspunda.

01. ministru Vasile Blaga.

In acest sens, ca sa nu Incep 0 discutie urata cu tine astazi, pentru ca sunt extrem de

nemultumit de tine ~i de directia pe tema asta. Proiect de ordonanta de urgenta privind
modificarea, In sensulln care pot fi utilizate la ie~irile din tara, ca sa lucreze legal Frontiera. $i
cartea de identitate este gata ?

01. chestor principal Nelu Pop ...

O-Ie ministru, daca Imi permiteti, vreau sa raportez. Am facut proiectul de modificare

de ordonanta, pus de acord cu Oirectia Juridica ~i cu dl. Baci, este la Oirectia Juridica.

01. ministru Vasile Blaga.

II rog pe Rare~ sa se implice ~i Rare~ ~i pe Carbunaru ...!!! ... Nota de fundamentare

Oomnul Oan Carbunaru

Am citit proiectul redactat de Oirectia Juridica, am completat nota de fundamentare cu
aspectele care mai erau necesare ~i cred ca In momentul de fata corespund.



01. X

Cine sunt avizatorii ? Justitia, Externele probabil, Integrarea ;;i gata. Asta inseamna ca

astazi dupa-amiaza dumneata pleci la fiecare minister. Ma suni de la fiecare minister cu avizul

luat iar noi cand terminam ;;edinta sunam la Secretariatul General al Guvernului sa 0 treaca in
ordinea de zi.

Oeci de la 01 ianuarie in toate tarile membre se circula numai cu carte de identitate.
Asta 0 sa facem publica miercuri, dupa ;;edinta de Guvernul.

Vreau sa mai raportez, legat de facilitatea Schengen. Pentru a crea cadrul legal in
ministrul nostru, Oirectia Juridica, impreuna cu Oirectia de Integrare, a elaborat un proiect de
hotarare de Guvern. Oaca aprobati ca el sa fie ... - a fost transmis tuturor structurilor ministerului

- sa-I promovam cat mai repede Guvernului.

01. X

Ce contine?
in prim~1 rand trebuie sa cream cadrul legal pentru a putea accesa fondurile post-

aderare. in prezent avem cadrul legal pentru accesarea fondurilor Phare, dar nu avem nici

structura ;;i nici cadrul legale pentru accesarea fondurilor post-aderare.

01. X

Aveti la acest punct completari de facut ?

01. X

O-Ie ministru, un punct fix al Ordinii de zi este prezentarea de catre ;;eful Oirectiei

Juridice a principalelor proiecte de acte normative care ar urma sa fie promovate.

Puteau face obiectul ;;edintei Colegiului 2 proiecte de acte normative care au fost
mentionate aici ca nu sunt finalizate, respectiv cel cu I.N.A. ;;i cel cu paza. Atat.

01. X

Oeci tocmai am discutat cel cu INA

Nu este vorba de incurcat. Este vorba de a ne pune de acord asupra unui organism

care sa stabileasca standardele ;;i autorizarea furnizorilor. Sa gasim formula cea mai buna.

01. X

$i a doua?
01. chestor principal CORNELIU ALEXANORU

$i a doua este cea legata de paza buna, trebuie sa ne punem de acord cu cei de la

Jandarmerie. Tot la fel, au fost consultate structurile, Ie-am dat 10 pagini de observatii. Sa ne
punem de acord ;;i sa finalizam proiectul.

01. X

Avem termen, dl. Alexandru ?

01. chestor principal CORNELIU ALEXANORU

Nu, in afara de cel cu INA, la cel cu paza nu avem niciun termen.



Bine, atunci adancili-I ca lumea ~i ideea e, dl. secretar de stat, sa scoatem la cat

mai mult din structurile .... Sa-~i ia toli camere video. 0 camera video costa 150,000 lei astazi,

un jandarm ne costa 500.000 pe zi unul singur, mai mult. De aceea, institutiile, inclusiv ale
Administratiei ~i Internelor, trebuie sa ... centralizat cu sisteme electronice de supraveghere pe
perimetru. Jandarmii trebuie utilizali la intervenlii. De aceea Ii platim, nu sa stea de paza.

Trebuie discutam daca paza ambasadelor trece la noi cum am discutat, probabil 0 sa fie discutat
la ~edinla urmatoare a CSAT-ului, structura celor de la SRI, atunci avem 0 alta abordare. Daca
nu, atunci trebuie sa se ocupe ei. ~i sa nu ne foloseasca pe noi ... ca ei sunt boieri.

Daca intra Tnstructura noastra ~i cred ca va intra, atunci sigur vom face ...

D-Ie ministru daca Tmi permiteti sa formulez 0 propunere, pentru ca exista 0 presiune

constanta ~i de multe ori crescatoare Tnce prive~te dorinla de a se apela la paza cu jandarmi la
diferite niveluri de structuri, cred ca ar fi bine ca dvs. sa prezentali Tn Guvern conceptia de

reforma a ministerului privind misiunile Jandarmeriei, care niciunde nu se regasesc ca structuri

de paza. Astfel Tncat, chiar de la nivelul domnilor mini~tri, care cred ca Tnca se mai poate
perpetua, prelungi sau chiar dezvolta la un siloz, la un punct izolat ... Sa se limpezeasca aceasta

chestiune. Eventual sa va prezentam 0 nota scurta pe care sa 0 prezentati la .
D-Ie ministru, daca sunteli de acord sa mergem mai departe 01. pre~edinte

BIRTALAN are de prezentat 2 aspecte Tn cuvantul domniei sale, respectiv considerente privind

accelerarea reformei Tn referire la sistemul funcliei publice ~i cateva considerente privind
proiectul finanlat de Banca Mondiala referitor la sistemul de finanlare a funclionarilor publici.

01. BIRT ALAN

Colegii mei au elaborat un material destul de lung ~i spun eu exhaustiv. 0 sa Tncerc

sa sintetizez dat fiind limita de timp pe care 0 avem.
Din strategia privind accelerarea reformei privind administralia publica 2004-2006, pe

partea de funclie publica putem considera ca am avut 4 obiective majore: crearea ~i
implementarea unui sistem de recrutare, evaluare ~i bazat pe merit Tnfunclia publica, crearea ~i

implementarea unui sistem unitar de salarizare a funclionarilor publici, dezvoltarea capacitalii
institulionale ale ANAFP pentru a implementa, elabora, monitoriza ~i coordona politicile resursei

umane Tnfunclia publica, modernizarea managementului resurselor umane. Fiecare obiectiv are

Tn componenta 0 serie de activitati, dintre care multe constituie activitali permanente. Din cele

nepermanente multe sunt realizate. 0 sa menlionez la fiecare obiectiv acele activitali care Tnca
nu au fost duse la sfar~it.

La obiectivul 1, dintre acliunile menlionate trebuie sa scot Tn evidenla standardizarea
procedurilor ~i asigurarea unei practici unitare Tn recrutare ~i Tn sistemul de cariera a

funclionarilor publici. Aici, dupa cate ~tili, anul acesta s-a modificat legislalia de baza, deci legea
188, urmand Tnaplicare sa elaboram ~i legislatia secundara. Totodata, au fost elaborate 0 serie
de ghiduri, proceduri privind evaluarea performanlelor profesionale individuale ale funclionarilor
publici, ghid pentru dezvoltarea carierei, ghid privind analiza nivelurile de instruire ~i ghid privind
metodele de planificare a resurselor umane. Deci, noi am dorit sa acordam un sprijin institutiilor

Tn a avea aceea~i abordare ~i acelea~i practici Tn efectuarea acestor practici Tn cariera
funclionarilor publici. Tn anii precedenti, 2004-2005, poate mai pulin Tn 2006, am organizat 0

serie de instruiri, de seminarii prin care am diseminat aceste informalii. Tot la acest obiectiv,

trebuie sa menlionez ~i eforturile noastre pentru stabilirea unui cadru general privind

competenlele necesare exercitarii funC1iilor publice. Am elaborat noi acte normative ~i Tncercam

sa Ie perfeclionam pe cele existente. Un punct distinct aici pe care trebuie sa TImenlionez este

propunerea noastra de strategie privind forma rea profesionala a funclionarilor publici ~i pentru

definitivare tematicii privind formarea profesionala continua a funclionarilor publici. Aici ne-am
consultat inclusiv cu Institutul Nalional de Administralie. Politica publica este Tn dezbatere



publica. Speram sa putem concretiza I'ntr-un act normativ, de preferinta 0 hotarare de Guvern,

prin care definim formele, standard de pregatire. Totodata, dupa cate ~titi am modificat ~i
structura Agentiei ~i au fost luate I'n vedere toate punctele slabe, vulnerabilitatile care au reie~it

I'n decursul celor 3 ani din analizele noastre.
La al doilea obiectiv, crearea ~i implementarea unui sistem unitar de salarizare a

functionarilor publici, trebuie sa va spun ca, cu toate ca nu beneficiem de anumite activitati
premergatoare, cum ar fi pe deplin operational un sistem de evaluare a posturilor, noi am
I'naintat spre dezbatere un proiect de lege, cu sprijinul consultantilor de la Banca Mondiala. Sigur

aceste consultari cu partenerii sociali ~i cu organizatiile functionarilor publici, deci asociatiile
profesionale, s-a suprapus cu acest moment de lupta sindicala ~i conflict de munca deschis ~i
acum suntem I'n situatia de a discuta, pe de-o parte, asupra unor revendicari strict salariale, pe
de alta parte, sa disc~tam despre un sistem al functiei publice. Noi acestea doua Ie facem I'n

paralel. Am avut pana acum doua serii de discutii cu sindicatele, am avut 0 discutie cu toate

asociatiile profesionale, urmand ca maine sa avem, separat, cu reprezentantii administratiei
publice centrale ~i poimaine, separat, cu reprezentantii administratiei publice locale, pentru ca ~i

I'n materie de salarizare, cum am trecut ~i I'n Legea 188, dorim sa avem 0 abordare separata.

Ol.ministru de interne Vasile 8laga.

01. Birlatan, explica-Ie tuturor colegilor varianta pe care mergem, care a fost a fost
adoptata I'n unanimitate de catre reprezentantii ministerului, al Finantelor, Ministerul Muncii.

Avem aici ~i reprezentantul Corpului Politi~tilor, al sindicatul politi~tilor, sa ~tim exact varianta pe

care mergem.

01. Birlatan

Sintetic, dorim sa introducem un sistem de salarizare care se bazeaza pe cateva

elemente generale pentru toate functiile publice. Oeci avem un salariu de baza raportat la nivelul

de studii al functionarului public, avem un supliment al postului care reflecta natura postului, I'n

scara ierarhica a administratiei dar ~i raportat la conditiile specifice de exercitare, ~i un supliment
corespunzator treptei de salarizare care reflecta mai mult un atribut personal: nivelul de
pregatire, performantele profesionale individuale ~.a.m.d. La acestea dorim sa se adauge un

numar de sporuri, definit pentru fiecare institutie I'n parte, deci raportat strict la specificul

exercitarii atributiunilor, chiar ~i pe perioade scurte. Acum facem un inventar al tuturor sporurilor
din administratia publica romaneasca ~i I'ntr-un capitol 2 al legii dorim sa Ie enumeram pe toate,

lasand la latitudinea Guvernului care dintre sporuri, pentru ce institutii sau pentru ce activitati vor

fi mentinute. Acest sistem noi am I'ncercat pana acum sa-I exprimam raportat la salariul de baza

~i suplimentul postului I'ntr-un numar de puncte, deci am creat 0 ierarhie interna I'n cadrul
administratiei, lasand la latitudinea Guvernului I'n fiecare an ca printr-o hotarare de Guvern sa

exprimam valoarea punctului. Este ceva similar cum este I'n sistemul de pensii, dar mult mai

simplu pentru ca noi acum resetam sistemul, nu avem de carat cu noi 50-60 de ani de istorie,

cum este I'n sistemul de pensii, cu incoerentele interne.
Trebuie sa va spun ca 0 sa avem I'n total, speram, deci noi am propus sa avem 4

salarii de baza, pentru ca avem 4 tipuri de studii ~i sigur ca un salariu de baza pentru I'naltii
functionari publici: secretarii generali de ministere, prefectii ~i subprefectii. Prin acest lucru

dorim, pe de-o parte, sa avem un sistem clar care se poate aplica, cred eu, I'n toata administratia

romaneasca, ~i cu mici extinderi sau trecere I'n revista a acelor sporuri specifice chiar ~i pentru
functionarii publici cu statut special, pe de-o parte un sistem destul de simplu de administrat.

Acest lucru a fost apreciat inclusiv de catre asociatii1e profesionale ~i pe de alta parte un sistem

foarte clar de sporuri, rediscutat de data aceasta, care nu poate sa depa~easca cu mai mult de

45 % din salariul de baza. Va rog sa retineti asta, I'n conditiile I'n care niciun functionar public nu
dorim, cu aplicarea noului sistem, sa piarda din salariul net. Oeci dorim sa compensam.



$i nu Intamplator asta. Am mers pe varianta asta a cre§terii salariului de baza pentru

ca toti ie§im la pensie. $i §titi bine §ocul pe care II luati mai ales dumneavoastra politi§tii §i
jandarmii, veniturile pe care Ie luati acum §i de pensii. $i atunci am zis hai sa nu se

pierde nimic din ce se ia acum. Scadem sporurile, asUel Incat sa beneficieze colegii no§tri cand

ies la pensie de 0 pensie mai adecvata. Sa Ie explicati la oameni ca nu numai ca nu Ie taiem din
drepturi, ci depunem toate eforturile sa Ie creasca veniturile. Am auzit fel de fel de discutii prin
Minister. Lumea sa Inteleaga ca, dimpotriva, mergem sa-i ajutam

01. Birtalan

Oaca ati deschis acest subiect... Sigur, aici este un alt proiect al Ministerului Muncii

care vizeaza salarizarea personalului contractual §i, dupa cate am vazut eu, are prevederi mult
mai generale In materie de bani, dar sigur principiile nu pot sa fie acelea§i §i Intr-un sistem §i In

altul, pentru ca totu§i functionarii publici ar trebui sa aiba salarii mari, pentru ca, In opinia mea,

raportat la acele obligatii §i constrangeri pe care trebuie sa Ie respecte. Oar, sigur, 0 sa

continuam aceste discutii, sigur avem 0 serie de situatii ciudate. Oiscutam cu functionarii publici,
discutam cu sindicatele, de exemplu SEOLEX-ul, dar In acela§i timp declari a doua zi In ziar ca

nu aproba proiectul nostru. Atunci de ce mai discutam In cazul acesta ? Exista 0 serie de jocuri

tactice.

Ol.ministru Vasile Blaga.

Exista §i ele trebuie sa existe. Conducerile sindicale exista ca sa sprijini salariatii §i

atunci treaba lor este ca, In conditiile legii, sa obtina cat pot mai mult de la cei care gestioneaza

activitatile respective. Oaca lucrurile ar merge "unse", atunci ei nu §i-ar justifica existenta, a§a

ca mai trebuie sa iasa §i In strada.

01. Birtalan

Oa, exista aspectul acesta al luptei sindicale, inclusiv Intre unele organizatii sindicale.
Oar, sigur, trebuie sa recunosc ca am comis §i 0 gre§eala involuntara pentru ca, prin proiectul pe
care I-a transmis am mentionat valoarea punctului a§a cum a reie§it din analizele §i simularile
facute cu Ministerul Muncii. Asta In conditiile in care partea cu sporurile care sunt incluse deja
teoretic In suplimentul postului Inca nu Ie-am discutat. Este 0 gre§eala pe care mi-o asum. Pe

persoana care a comis-o nu pot sa 0 dau afara pentru ca §i-a dat demisia deja. Trebuie sa va

spun ca, n-ati fost In §edinta de guvern, inclusiv primul ministru a fost nemultumit de acest
aspect, dar speram ca In urma discutiilor sa putem corecta anumite situatii.

01. ministru Vasile Blaga.

Eu 0 sa va rog sa ma iertati, discutati - e 0 discutie foarte interesanta. Oupa ce
terminam proiectul legii sigur va merge §i prin Parlament. Oar asta Insemna ca semestrul 2 ne

prinde cu legea In functie cu legea sistemului unic de salarizare a functionarului public §i pe
urma §i a doua care curge mai u§or cu cei contractuali. $i atunci orice observatie, tot ceea ce

aveti de facut acum §i nu pe urma, ca sa avem probleme sa facem pe unii dintre noi mai

populari decat trebuie In fata oamenilor. Acum va rog, daca aveti observatii sa Ie aduceti la
cuno§tinta d-Iui Sirtalan §i, indirect, a d-Iui Liviu Radu care gestioneaza acest sector.

01. Birtalan ???

Eu sper ca In doua saptamani sa terminam discutiile cu sindicatele, urmand pe partea
de asistenta tehnica ce avem din partea Sancii Mondiale sa elaboreze §i strategia de aplicare,

pentru ca trebuie sa va spun ca noi vedem pe deplin operational In 3-4 ani de zile, cand putea

realiza §i acele niveluri de salarizare ca sunt prevazute in Programul de guvernare, dar §i pe

criterii de convergenta. Eu cred ca pana la sfar§itul lunii decembrie putem sa-I circulam
Impreuna proiectul de lege discutat ~i proiectul de strategie de aplicare care e 0 viziune pe 3-4
ani. Totodata, la acest obiectiv a§ dori sa mentionez faza pilot a sistemului de evaluare a
posturilor. Acest lucru se realizeaza de un an §i speram ca pana la sfar§itul anului 0 sa avem
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raportul final privind evaluarea posturilor din administratie, urmand ca sa luam 0 decizie anul,

viitor, sa 0 extindem ~i sa 0 generalizam.

Tn ceea ce prive~te obiectivul 3, dezvoltarea capacitatii institutionale ANFP, cred ca
multe lucruri s-au realizat, inclusiv auditul de certificare conform standardelor ISO 9001. Avem In
lucru acum regulamentul de organizare ~i functionare refacut conform hotararii de Guvern 1000

de anul acesta ~i elaborarea manualului de proceduri interne. Tot la capitolul acesta va trebui sa
avem 0 discutie mai lunga despre sistemul informatic al Agentiei.

Obiectivul mA, modernizarea ~i managementul resursei umane, cuprinde activitati

care au fost realizate sau In curs de realizare ~i totodata activitati permanente. Au fost elaborate
instructiuni-cadru privind Intocmirea planurilor de ocupare a functiilor publice, activitate care ~i

anul acesta merge cu greutatile cu care ne-am obi~nuit. Pana acum din administratia locala
numai 0 treime din institutii ne-au trimis proiectul de plan de ocupare pentru institutii In parte.
Saptamana trecuta s-a desfa~urat 0 ~edinta cu directorii de resurse umane de la prefecturi,
unde i-am solicitat sa intervina pe la autoritatile publice locale sa ne trimita aceste planuri de
ocupare, sa Ie putem Ingloba In planul anual national.

Institutiile centrale prezinta 0 disciplina mai mare. Cam 20% din institutii pana In
momentul de fata nu au transmis. I-am contactat, prin scrisori, circulare ~i telefonic, sa putem

finaliza aceasta' activitate. De altfel, termenul de elaborare a planului de ocupare era In luna
noiembrie, dar ca de obicei din cauza acestor Intarzieri 0 sa-I realizam numai In luna decembrie.

Cum am mai mentionat mai devreme avem 0 problema destul de mare la dezvoltarea

sistemului informational integrat, cu toti pa~ii care i-am facut, cu toate demersurile, cu toate

consultantele, se pare ca avem unele incoerente. De sambata, de la pranz, se desfa~oara
evaluarea ofertelor pentru programul de achizitii. Noi speram sa putem declara un ca~tigator

pana la star~itul lunii ca sa putem folosi banii alocati prin programul Phare. Tncaz contrar, banii
vor fi pierduti.

Tn'decursul ultimelor saptamani am identificat 3 riscuri In acest program de achizitii.

Primul este riscul de a pierde banii ~i de a nu beneficia de fondurile nerambursabile. AI doilea
este riscul de imagine, care ar putea sa reiasa din cadrul unor proceduri nu prea clare sau unde

unii pot sa aiba obiectii. Tn paranteza spunand, eu nu am vazut licitatie ca toti sa ca~tige ~i
desigur obiectii vor fi. Trebuie vazut In ce masura sunt ele adevarate sau nu. AI treilea risc este

ca echipamentele sa fie pe deplin compatibile cu cele existente. AI treilea risc nu-I pot aprecia,

nefiind informatician ~i tocmai din aceasta cauza cred ca cei In abilitati or sa faca aceste
aprecieri.

Tot la acest capitol a~ putea sa mentionez ~i activitatile referitoare la promovarea
standardelor de conduita. Cum am spus modificarea Legii 7 privind Codul de conduita a

functionarilor publici se afla In Senat. Noi am desfa~urat In paralel un program mai mic Phare
care constituie de fapt instruirea a unui numar de monitori ai Codului de conduita ~i care
raporteaza conduita necorespunzatoare a functionarilor publici.

Tn materie de parteneriate bilaterale, multilaterale nu a~ vrea sa insist foarte mult,

relatiile noaste nu sunt dezvoltate foarte mult din cauza slabaciunii capacitatii administrative. Tn

speta, suntem putini ~i am avut prioritati mult mai importante pe activitati interne. Multumesc.

01. X

Daca Imi permiteti. Legat de ceea ce spunea dl. pre~edinte Birtalan, am participat la

Ministerul Muncii la 0 ~edinta legata de salarizare, Impreuna cu Ministerul Apararii ~i cu alte
structuri ~i pana la urma ideea de acolo a fost ca sunt de acord cu promovarea acestui proiect
unic de salarizare cum mentiona ~i dl. ministru, cu conditia ca sa nu se piarda nimic din

drepturile actuale. Sens In care s-au facut propuneri, s-a initiat deja proiectul de noua lege a
salarizarii. Noi suntem prin~i In anexele respective. Se agreeaza ideea ca sa nu se piarda nimic

la sistemul actual de salarizare, ca va fi ceva In plus. Asta ramane de stabilit pentru ca, preciza
~i dl. pre~edinte Birtalan, legea asta e legata ~i de sindicate. Deci exista ~i acolo 0 anumita



discutie ~i 0 anumita imagine unde salariile sunt cum sunt ~i partea cealalta are 0 alta anexa cu

alte discutii ~.a.m.d. ,~ .
De asemenea, vreau sa ~titi ca la Senat a trecut Prolectul de ordonant~ cu salanzarea

care e yorba sa intre de la 01 ianuarie 2007 In vigoare. Noi MAl am depus ~I amendamente

legate de propunerile armatei, Ie-am adus ~i noi actualizate pentr~ jandarmi, IGSU, plu_sPolitie:

Ie-am actualizat ~i acum a~teptam sa mergem la Ca~era Deputat,llor. AU
A

fost adoptate I~ plen ~I

acum a~teptam ~i Camera Deputatilor sa adopte prolectul respectlv, urmand ca de la 01 lanuane

sa intre In vigoare. Va multumesc.

01. Chestor general Nicolae Berechet...

A~ vrea sa va propun 0 chestiune care tine de comunicarea pe un subiect extren: de

interesant ~i care nu de putine ori creeaza ~i stari de spirit ~i de regula deformate. Pentru ca ne
lamurim din ce In ce mai c1ar asupra respectivei reglementari In domeniul sistemului salarial,

cred ca ar fi bine ca la evaluarile de sfar~it de an din acest an sa fie un punct de informare fix,

foarte c1ar ~i vorbit In spiritul reglementarii care este pe traseu, pentru a se limita ~i temerile ~i

denaturarile ce pot interveni. Cred ca n-ar fi cu nimic gre~it daca Directia Financiara ~i Directia
Juridica, de exemplu, ar formula un punct de vedere al conducerii ministerului pe care sa-I

promovam tuturor structurilor ce-~i desfa~oara evaluarile de sfar~it de an ~i In decursul a 2 sau 3

minute sa spuna acest lucru. Va multumesc.

01. Chestor general Virgil Ardelean ...

Legat de subiectele abordate de dl. Birtalan doresc sa ridic ~i eu 2 chestiuni. A

remarcat dansul existenta unor riscuri vizavi de finalizarea unui proiect, evaluarea lui - este

yorba de sistemul infor~ational de management sau de modernizare a resurselor umane, In
care au aparut foarte multe lucruri Incepand cu site-ul UE In care au aparut specificatii tehnice,

altele decat le-a aplicate Delegatia Comisiei Europene de la Bucure~ti ~i 0 serie de alte
chestiuni.

Sigur ca sunt lucruri prea majore ca noi sa Ie putem influenta In vreun tel. Oar vreau

sa punctez, v-a~ ruga sa aveti In vedere sa respectam ordinele ministrului administratiei ~i
interne lor vizavi de realizarea tuturor proiectelor care se fac aici. Disfunctiile au aparut In acest

caz ~i datorita faptului ca au fost ignorate ni~te prevederi referitor la avizarea de catre anumite

entitati de stricta specialitate a unor proiecte care trebuie facute. Eu vreau sa va marturisesc d-Ie
director ca eu nu ~tiu cum se va gestiona problema aceasta, nu ~tiu cum va ie~i. Sa dea

Dumnezeu sa gasim 0 cale de a ie~i bine, dar riscam sa pierdem 4,4 milioane de euro pentru ca

directia tehnica, DCI, nu vrea sa revina asupra ... I~i mentine punctul de vedere pentru
compatibilizarea componentelor voce-date din proiectul dvs. cu proiectul care exista In

Ministerul de Interne. Sunt initiative excePtional de bune, focalizate pe probleme foarte profunde,
fundamentale pentru structura respectiva. Rugamintea mea ar fi sa ne uitam ce spun ordinele.

01. Constantin Vieriu ..

Legat de problema salarizarii ~i a zvonurilor. Domnilor, este normal sa apara astfel de

zvonuri, atat timp cat eu aud pentru prima data aceasta varianta pe care 0 propune ANFP. De

exemplu, am avut discutii la Ministerul Muncii ~i a~ putea spune ca optez pentru varianta
propusa de Ministerul Muncii, atata timp cat de la ANFP, de~i dl. ministru a dat dispozitie In

acest sens sa ni se comunice ~i noua variantele, n-am reu~it sa facem rost decat de prima

varianta ~i aia numai pe anumite cai politiene~ti. Deci dl. Birtalan spune ca ar probleme cu
sindicatele, dar cred ca urmatoarea problema va fi cele ale Politiei. Are probleme cu sindicatele

functionarilor publici dar cu noi nu a discutat problema salarizarii. Ori ~tim foarte bine ca

functionarul public cu statut special are ~i atributii In plus fata de functionarul public, chiar daca

la ora actuala functionarii publici striga sa fie adu~i la acela~i nivel de salarizare cu politi~tii. Am
discutat la Ministerul Muncii ~i doar informal a fost discutia ... ca au avut 0 discutie ~i cu



reprezentantii no~tri ~i este surprinzator ca noi sa aflam de aici, sa discutam problema

salarizarii, care este destul de importanta ~i mai ales daca oamenii Intreaba ... e clar ca politi~tii
nu pot sa Intrebe sindicatele functionarilor publici ~i ne Intreaba pe noi. lar noi spunem ca
mergem pe varianta, cum a comunicat ~i Ministerul Muncii, au un proiect, nu e nimic scris,
discuta legea salarizarii personalului contractual. De acolo au ~i spus ca doresc sa ajunga ~i la

nivelul justitiei ~i pe politi~ti, deci Inca este 0 nebuloasa ~i 0 neclaritate asupra acestei probleme

~i a~ ruga pe domnul Birtalan sa-mi comunice ~i mie variantele, sa Ie punem In discutie, sa nu
ne grabim sa spunem ca In decembrie se finalizeaza. Trebuie sa discutam ~i noi cu oamenii,

trebuie sa-i informam, de~i aceasta problema am Inteles ca a fost pusa de cateva Colegii In
urma, dar n-am primit nimic din partea dvs. ~i chiar am Incercat sa iau legatura. Deci, va rog
foarte mult ca sa nu mai avem zvonuri, trebuie sa fim deschi~i, sa comunicam, sa spunem
tuturor oamenilor realitatea.

01. Birtalan ...

Sigur aici apare este 0 situatie mai delicata. Agentia Functionarilor Publici s-a ocupat

~i se ocupa de functionarii publici cu statui definit conform Legii 188. Asta nu exclude
posibilitatea ca un tip de reglementare bazat pe anumite principii sa fie aplicat ~i altor categorii

de functionari publici cu statut special. De altfel, trebuie sa va spun ca In proiectul de lege noi
am trecut 0 prevedere foarte optimista ca In decurs de 8 luni toate salariile ~i sistemele de

salarizare bazate pe statute speciale sa fie armonizate cu acel proiect. Nu de alta, ci pentru ca
sunt elemente care pot fi aplicate ~i In opinia mea un sistem unitar Inseamna aplicarea acelora~i
principii pentru fiecare categorie. Dar, timpul nu este trecut ~i eu 0 sa va promit primiti astazi 0

sa primiti proiectul, varianta 31, pe care 0 discutam ~i cu sindicatele. Totodata, recunosc ca tot

prin metode specifice pe care Ie-am Invatat de la politi~ti am facut rost de proiectul Ministerului
Muncii, care nu ne-a comunicat oficial, cu toate ca trebuie sa fie 0 corespondenta Intre diferite

sisteme de salarizare chiar ~i pentru contractuali ~i functionari publici, lucrand In aceea~i

institutie, ca vorbim tot de administratia publica, ~i a treia chestiune este dupa observatiile
noastre proiectul Ministerului Muncii se bazeaza cam pe varianta 16, pe care I-am elaborat noi.

Sunt acelea~i principii preluate, ceea ce nu este un lucru rau, daca se mai elaboreaza ~i se mai
continua acolo pe proiectul de lege s-ar putea sa ajunga la acela~i rezultat cum avem noi In

varianta 31. Maine 0 sa-I trimit la sindicatul politi~tilor, nu este nicio problema. Cum spuneam,
urmare a Inca unei runde de discutii cu sindicatele, 0 sa-I trimit la toate structurile ministerului,
pentru a lua cuno~tinta ~i, sigur, pentru observatii ~i propuneri.

01. chestor general Anghel Andreescu ...

Pentru ca la "Diverse" vroiam sa ridic cateva chestiuni .... dl. ministru mi-a ordonat sa

Ie prezint acum. Mai Intai e vorba de raportarea de Indata a evenimentelor deosebit de grava
care au loc ~i delicate, sensibile, In structurile ministerului nostru. ~i nu se raporteaza a~a cum a

avut loc ultimul eveniment din 19 noiembrie, de abia dupa 8 ore, pentru care a fost trimis Corpul
de Control al ministrului. Tot un subiect delicat a fost accidentul primului ministru ca a trebuit sa

aflam, m-a sunat dl. Fatuloiu ... bine s-au luat masurile respective, Insa ofiterul de acolo s-a

apucat sa dea Intai In mass-media. De multe ori noi aflam prin mass-media. Va reamintesc ca
exista un ordin al ministrului, 0342 din 2002 cu ni~te precizari date anul acesta. ~i spune acolo
pana In 15 minute ~i nu dupa 0 zi, ~i nu sa aflam din mass-media. S-au luat masurile respective

sau nu Ie aflam niciodata. ~i este vorba de evenimente deosebite: s-a folosit armamentul, au
fost Impu~cati oamenii ~.a.m.d.

A doua chestiune. ~i tot aici vreau sa precizez acest un lucru, sunt ~efi de structuri

care au telefoanele Inchise. $i atrag atentia foarte serios la ... conducerea D.G.A. ... pentru ca

am fost pu~i In ni~te posturi foarte dure. Nu am ~tiut ce sa raportam la cel mai Inalt nivel.

Telefonul trebuie sa fie deschis, obligatoriu, indiferent unde te afli. Numai daca e~ti la

Pre~edintele Romaniei sau la ~edinta de Guvern. Nu mai mergeti cu motive de-astea invocate
pueril. Nu e posibil a~a ceva. Atunci i-am raportat dl. ministru ca nu pot sa execut ordinele



dansului pentru ca telefoanele erau inchise. E telefon de serviciu, inseamna ca trebuie sa Ie
ave~i. Oar nu e yorba doar de dansul ... ~i la Poli~ie, la Jandarmi ~i la alte structuri. A doua

chestiune foarte grava, este yorba de neexecutarea unor ordine, care sunt infrac~iuni.Va rog sa
ma in~elege~iin calitate de coleg. Nu e posibil sa nu respec~i un ordin al ministrului de interne.

Am avut situa~ia pa~aportului lui Omar, ~i nu numai, cand ministrul a ordonat clar. Maine la ora 8
sa am raportul. Ori oamenii au refuzat sa dea acea declara~ie, acel raport. Tot la doua structuri.

Domnilor, nu va juca~i cu focul! Atunci am vrut sa cer la Parchet ~ti~ice masuri sa se ia.

A treia ... am dat noi ordine, dispozi~ii,ca pana in 15 decembrie sa da~i liber, mai ales

la Poli~ie, mai ales ca a fost Francofonia, la Jandarmi, la IGSU, in a~a fel incat sa putem pe 24
decembrie - 10 ianuarie sa executam misiunile. Aten~ie ca avem ~i in Bucure~ti ~i in fiecare

capitala de jude~. Oar vor mai fi ~i in alte ora~e. $i e misiunea ministerului nostru, unde vor fi

angajate foarte multe fo~e.
$i mai e 0 ultima problema, domnul ministru a anun~at privind paza obiectivelor, deja

domnul Romanica ~i cu jandarmii au luat masura, nu este posibil orice minister vrea paza cu
jandarmi, nu, yom face modificari, propuneri pentru modificarea Hotararii de Guvern, dar este

yorba ~i de ministerul nostru, pentru ca avem ... , noi am redus la jumatate, insa avem foarte

multe obiective, cum avem ~i Comandamentul Jandarmeriei, ~ti~ibine ca odata era pazit de 80

de oameni, nu se mai poate a~a ceva. $i nu numai acolo, vile ~i alte obiective. Vreau sa va

anun~ca la interven~ie, la ora actuala, noi mai avem 3.400 de oameni in toata ~ara.In Bucure~ti,

numai 1.200 de oameni, daca vor ie~i in strada 10.000 de oameni, noi nu putem sa facem fa~a,

~i a~a nu putem sa Ii aducem pe to~i,fa~ade 9.500 cat am avut cu ani in urma.
$i ultima ... , am discutat cu domnul secretar general Nicolae Berechet, pentru

bilan~uri, ~ti~ica s-au ordonat ni~te masuri, va rog sa anun~a~idatele, sunte~iobliga~i prin ordinul
ministrului. Doi. .. , pentru bilan~ulgeneral, va rog sa nu mai da~i pagina~ie 50 sau 70 de pagini,
pentru ca nu poate secretarul general ~i cei care sunt la Secretariat, sa faca acea sinteza de a

introduce pentru bilan~ul ministerului nostru. Facem munca de doua ori ~i trebuie sa ne
prezentam ~i munca.

Raportez, am terminat.

Domnul ministru

Mul~umesc.

Domnul Anghel Andreescu

S-au discutat, domnule ministru, ~i am adresat ~i intrebari, inclusiv cu sindicatul, cu
corpul poli~i~tilor,privind salarizarea, pentru clarificari.

Domnul ministru

In regula, mul~umesc. Deci, putem considera ca punctul 4 este incheiat?

Domnul Nicolae Berechet

Asta vroiam sa va informez domnule ministru, punctul 4 s-a incheiat cu discu~ii ~i cu

ni~te lucruri care eu zic ca s-au ~i limpezit, domnul secretar de stat a facut precizarile respective
~i ar urma prezentarea materialului de la punctul 5, daca sunte~ide acord.

Domnul ministru

De acord

Domnul Nicolae Berechet

Domnul director Mitea sa prezinte cateva elemente ale misiunii de consiliere in cadrul
conceptului de audit.



Domnule ministru, raportez ca aceasta informare am dorit sa vina In sprijinul

membrilor Colegiului ~i prin ea am dorit sa arat importantaAconsilierii ca activitate de audit intern,
acest aspect fiind de data relativ recenta, In iulie 2005. In fapt, sunt aspecte din legislatie pe
care Ie-am sintetizat, Ie-am preluat ~i prezentat spre informarea Colegiului. Ceea ce dore'sc sa

subliniez, In plus, este faptul ca, deja, noi am efectuat a serie de misiuni de consiliere, pe care Ie

apreciem ca foarte reu~ite. Este vorba de a misiune de consiliere la D.I.R.P., una la Directia

Medicala ~i una substantiala de sprijinire a Directiei Generale Anticoruptie. De asemenea,
suntem implicati, tot prin consiliere, In elaborarea unor reglementari interne referitoare la

standardele de control intern, care se vor aplica In ministerul nostru Incepand cu anul 2007 ~i In
continuare, pentru ca este a chestiune de durata, iar standardul privind managementul riscului,
principii generale, registrul de riscuri este elaborat de noi ~i urmeaza sa fie redactat ~i revizuit
Impreuna cu Directia Logistica, iar acest standard pana la sfar~itul anului va fi aprobat printr-o
dispozitie a secretarului general al ministerului ~i va fi transmis cu aplicabilitate din februarie
2007. Nu ~tiu daca ar mai fi ceva de adaugat altceva In legatura cu consilierea.

01 ministru Vasile Blaga

Eu va multumesc mult, materialul I-am citit ~i va multumesc ca este foarte, foarte

sintetic ~i bine prezentat. Daca sunt observatii, va rog?

Oomnul Virgil Ardelean

A~i dori sa II Intreb pe domnul Mitea, daca n-ar fi mai bine sa faca dansul a
programare pentru anul viitor, aprobata de domnul ministru de interne, ~i aceasta consiliere sa
se realizeze la principalele entitati, ca toata lumea are nevoie de ea.

Sa fim mai ofensivi ceva.

Oomnul Adrian Mitea

Eu am transmis, nu, noi am transmis tuturor structurilor In teritoriu, posibilitatea de a
acorda aceasta consiliere. Daca nu am primit raspuns, noi avem ~i un alt plan, deci consilierea

este a activitate In plus pentru noi.

Oomnul ministru Vasile Blaga

Cred ca domnul chestor Ardelean se referea In primul rand la consilierea directiilor

generale la nivel central, ~i pe urma mergem ~i In teritoriu, pentru ca de fiecare data atunci cand
discuta de control, ~tim cum reactioneaza ceilalti, nu este a mare placere sa se simta controlati,
de~i eu cred ca lucrul acesta i-ar ajuta foarte mult, din punct de vedere al auditarii activitatii,

pentru ca a~a, noi, ministerul de interne, ne-am Indeplinit foarte bine obligatiile pe care Ie-am

avut pe parcursul de integrare, pentru ca am fast singurul minister care a solicitat cat mai multe

misiuni de control din partea Uniunii Europene. Toate ministerele fugeau ... ~i s-au trezit ca a

trecut un an ~i jumatate ~i erau cu probleme nerezolvate, crezand ca merge ~i a~a. lata ca nu

merge ~i a~a, ~i atunci eu am a rugaminte, In principal la doua institutii, la domnul Ardelean ~i la

Directia Generala Anticoruptie, unde deja avem angajati cateva sute de oameni, doua, trei sute
de oameni, a auditare completa, sa vedem daca se justifica ace~ti oameni, iar a treia auditare sa
se faca la Jandarmerie. 0 sa discutam imediat ~i bugetul, nu la Jandarmerie, la IGSU, pentru
ca ... , In ce sens, sa vedem, noi avem strategia de dezvoltare a IGSU, din punct de vedere a
resurselor umane, aprobata de CSAT, am scos hotarare de guvern, nici a problema. Oar, hai sa

consideram maximale prevederile respective, pentru ca eu nu sunt convins ca mai este nevoie

de atatia zeci de mii de oameni, ci dimpotriva, nu sunt convins ca este cel mai bun raport

subofiteri / ofiteri, pentru ca eu cred ca trebuie ~i comandati In lupta, respectivii sergenti sau cum

Ii angajam noi pe grade acolo, trebuie ~i sa fie condu~i de catre ofiteri In operatiuni, ~i sa vedem
raportul optim pas cu pas, Intre posibilitatile bugetare, totu~i In dezvoltare ale ministerului nostru,
pentru ca a sa vedeti ca bugetul din 2007 este cu 54% mai mare decat cel pe 2005, plus ca nu
va ascundem cu domnul Chesnoiu ~i cu domnul Berechet, In decada doi sau trei a lunii ianuarie,



ne luam Inapoi cele trei mii, eel putin cele trei mii de miliarde pe care Ie-am Imprumutat armatei,

sa scape cu fata curata mane ~i poimaine (N.R. - este vorba de 28 ~i 29.11.2006) la summit-ul

NATO din Letonia, ca nu Intamplator am facut bascularea asta, este adevarat pe intrari de

credite, probabil tot a~a pe filiera aia 0 sa Incercam sa ne luam banii Inapoi, dar sa vedem ~i sa
ajungem la formula optima, tehnica, oameni In IGSU. Deci, va rog mult, aceste trei teme sa Ie

avem In vedere: D.G.A.-ul, IGSU ~i domnul Ardelean, ca a ridicat ~i dansul problema la dansul.

01 ministru

Alte interventii, va rog. Nu sunt, multumesc, mergem mai departe.

Oomnul chestor general Nicolae Berechet

Domnule ministru, domnul pre~edinte al Corpului National al Politi~tilor, domnul Vieriu,
o sa prezinte cateva date din raportul domniei sale privind raportul Intre Corpul National al

Politi~tilor ~i sindicatele politi~tilor.

Oomnul Constantin Vieriu

Domnule ministru, domnilor colegi, consider ca tema este binevenita, de~i initial noi

propusesem alta tema In discutie, dar zic ca este binevenita pentru a clarifica ~i care este pozitia

~i rolul celor doua organizatii.
in primul rand, C~rpul National al Politi~tiIor este organizatia profesionala a politi~tilor,

iar astfel de organizatii se regasesc In majoritatea statelor membre ale Uniunii Europene, In
material am dat exemplele Angliei ~i Tarii Galilor, care sunt destul de relevante, ~i avand In

vedere ca multe din activitatile politiei engleze au fost traduse ~i In politia romana, ~i In al doilea
rand, profesia de politist trebuie sa se inscrie ~i ea in randul ~i in categoria celorlalte profesii din

Romania, ~i cred ca in acest sens, Romania este prima tara care, inclusiv la Uniunea

Europeana, a facut aceste demersuri, pentru ca ~i autoritatile de la acest nivel sa sprijine ~i sa

dea 0 mana de ajutor in rezolvarea acestei probleme. Pentru ca este, totu~i, destul de neplacut

sa fi politist ~i sa scrii de profesie jurist sau nu ~tiu, este stanjenitor ca profesia de politist, care
indiferent ca este iubita, placuta, dar trebuie In acela~i. .. , in primul rand sa fie respectata, nu

este trecuta In nici un catalog sau, eu ~tiu, intr-un nomenclator al profesiei In Romania.
De aceea spun ca organizatia profesionala Corpul National al Politi~tiIor care este

singura ~i, la acest nivel care reprezinta profesia de politist, va ramane singura In Romania ca

organizatie profesionala a politi~tilor. Pot aparea organizatii profesionale pe profesii de
specialitati, cum sunt profesia de politist criminalist, politist judiciarist, dar politist, profesia de

politist care sa inglobeze toate aceste structuri ramane Corpul National al Politi~tilor.
Este adevarat ca a fost primul pas facut In istoria politiei romane, care a deschis

aparitia organizatiilor socio-profesionale ~i bineinteles ca, a~a cum mentionam ~i in raport, a fost
un pas mic dar important, ~i de aici a rezultat necesitatea aparitiei ~i altor organizatii
profesionale, socio-profesionale, care sa aiba putere ~i sa relationeze cu celelalte structuri din

institutiile civile. Astfel, a luat na~tere ~i Sindicatul National al Politi~tilor ~i Personalului
Contractual, raportul de colaborare, a~a cum am precizat, intre cele doua organizatii este foarte

bun, dat fiind ~i faptul ca, poate nu Intamplator, conducerea celor doua organizatii, in marea
majoritate, atat la nivel teritorial, cat ~i la nivel central, este asigurata de aceia~i reprezentanti.

Din punct de vedere tehnic, Corpul National al Politi~tilor I~i desfa~oara activitatea ... ,

politi~tii i~i desfa~oara activitatea salarizata, iar munca sindicala este 0 munca patriotica, deci

benevola, pentru a reu~i sa ... , cum se spune, sa ne obi~nuim ~i cu asemenea activitati sindicale

in cadrul Politiei Romane. Poate pe viitor sau intr-un viitor mai indepartat, se vor desfa~ura

activitati ~i in acest domeniu, nu ~tiu nu pot sa dau un termen ~i nu pot sa ~tiu cand se va

intampla. Cel putin, deocamdata, toata lumea desfa~oara 0 activitate patriotica, a~ zice ~i
singurul lucru pe care I-am dori ar fi acela de a respecta Legea nr. 54/2003, legea sindicatelor

din Romania, ca reprezentantii no~tri din structurile teritoriale sa beneficieze macar de un numar
de zile libere pentru a merge In teritoriu ~i a discuta cu oamenii, a~a cum spuneam ~i adineauri,



pentru a reu~i sa previna sau sa... , cum sa zic, sa evite aceste zvoniri, sa Ie risipeasca, cu fel de
fel: de salarizare, de pierdere, de pensionare ~i de toate altele, care nici macar la nivelul

ministerului nostru nu s-au pus niciodata 'In discutie. Zvonaci au fost, vor fi ~i cred cat va exista

aceasta profesie.

Un lucru care trebuie mentionat ~i am accentuat ~i 'In material, este ca nu trebuie sa ne

surprinda, dupa aparitia primului sindicat, este ~i normal, poate sa ne mai trezim sa apara ~i
altele, am spus ca asta nu ar fi benefic pentru politie ~i exact cum mentionati ~i dumneavoastra,

lupta sindicala ar genera 0 slabiciune a acestor organizatii ~i ar crea mai mult probleme pentru
atragerea de membrii ~i s-ar deturna rolul, sensul ~i functiile pe care Ie are, de aparator al
drepturilor ~i intereselor politi~tiIor. In mai. .. , 'In iunie 2005, a' aparut Sindicatul "ProLex", care se

intituleaza tot sindicat national al politi~tilor, probabil au preluat aceasta sintagma pentru a duce
'In eroare, chiar multi dintre membri .., revin la sindicatul nostru, spunand ca au fost du~i 'In eroare

de "ProLex", el s-a trans ... , din punctul meu de vedere este un accident juridic 'Intrucat sindicatul

vame~ilor "RomVam" s-a transformat 'In sindicatul politi~tilor "ProLex". Probabil ca instanta nu a
fost suficient de atenta sau nu a 'Inteles care ... , unde au vrut sa se ajunga cu actiunea formulata,

~i la ora actuala acest sindicat cuprinde vame~i, politi~ti ~i politi~ti comunitari. Ceea ce din
punctul meu de vedere, atat timp cat nu am 'Intalnit nicaieri 'In Europa, un asemenea sindicat

compus din trei structuri diferite, consider ca ... , dar nu mai trebuie acceptat pentru ca exista 0

hotarare judecatoreasca ~i ca ea a fost data ~i trebuie respectata pentru ca este 0 hotarare
judecatoreasca ~i nu trebuie comentata, 'Insa nu ne obliga nimeni, sa-I recunoa~tem ~i sa-I

tratam ca partener egal 'In discutii, ca reprezentant al politi~tilor, atat timp cat nici nu are ~i nu va
avea niciodata reprezentativitate la nivelul Politiei Romane, 'Intrucat vreau sa va informez ca la

ora actuala Sindicatul National al Politi~tiIor cuprinde peste 35.000 de membri. Ceea ce va fi

greu sa mai aiba 0 treime ~i celalalt sindicat ca sa ajunga la reprezentativitate. Fac precizarea

cand vorbesc de Politie vorbesc 'In general de tot, inclusiv de tot ce 'Inseamna Statui Politi~tiIor.

$i cu acest sindicat am 'Incercat 0 colaborare destul de buna zic eu, 'Insa au nevoie de

colaborare atat timp cat Ie dam informatiile ~i realizarile pe care Ie avem ca sa ~i Ie puna pe site,
dupa care apar 'In revista fel de fel de critici. Acesta 'Inseamna un joc, din punctul nostru de

vedere, destul de, scuzati-mi expresia, de murdar. $i atunci am lasat deoparte ~i 'In stand-by

aceasta colaborare, mai ales ca tinta lor nu este interesul al politi~tiIor ~i al profesiei, ci mai mult
interesul particular de a atrage membri, de a plati anumite polite conducerii profesionale ~i de a
crea 0 discordanta 'Intre conducerea profesionala ~i politi~ti sau diferite subiecte de presa sau de

televiziune. In mare, pot sa spun ca cele doua organizatii, Corpul National al Politi~tilor ~i

Sindicatul National al Politi~tiIor nu se afla, ~i din punctul meu de vedere atat timp cat voi fi 'In

fruntea lor, de 0 parte ~i de alta a baricadei cu conducerea profesionala, pentru ca interesul

politi~tilor nu este sa se afle 'In continuu 'Intr-o lupta cu structurile profesionale, ci, din contra, vor

merge paralel ~i 'In aceea~i directie pentru realizarea intereselor politi~tilor, care ~i a~a, 'In marea
majoritate sau 'In multe cazuri, sunt blamate, sunt criticate, de~i unele institutii au drepturi sau
chiar cei din sistemul privat au drepturi ~i salarii mai mari decat ale politi~tilor, iar munca lor nu
se ridica tot timpulla nivelul muncii pe care 0 face un politist. Cel mai recent caz a fost ~i, trebuie

sa 0 spun am intervenit ... inclusiv primul ministru ne critica pentru ca nu platim asigurari de
sanatate, ceea ce a fost, zic eu, 0 palma data politi~tilor, mai ales ca ei toti ~tiau ca Ii se opresc

asigurari de sanatate ~i nici macar nu beneficiaza la nivelul platii pe care 0 fac. Va multumesc.

01. ministru Vasile Blaga

$i eu va multumesc. Va rog interventii. ..

01. chestor general Nicolae Berechet

D-Ie ministru, ma simt obligat la 0 interventie, care 'Inseamna 0 explicatie ~i 0 parere. Explicatia

se 'Indreapta catre tragerea mea de ureche de catre domnul pre~edinte, a faptului ca nu mi-am
'Insu~it punctul de vedere al Corpului privind asimilarea formulei de conducere a ministerului cu
Consiliul de administratie. Cu siguranta nu 0 sa-mi 'Insu~esc niciodata formule artizanale sau 'In



afara legii pentru ca In structura Ministerului de Interne nu se regase~te a~a ceva. A~a cum
Sfantul Sinod exista 0 formula de nivel ierarhic superior la Biserica Ortodoxa, cum staborul este

o formula pentru 0 anume etnie In partea ei organizatorica, Consiliul de Administratie nu este
specific noua. Sunt Insa pentru 0 rela~iede comunicare foarte clara, deschisa ~i cooperanta cu

Corpul Na~ional al Poli~i~tilor,la care am contribuit ~i eu. Drept pentru care, sigur, In perioada In
care dl. pre~edinte avea responsabilita~i probabil tot a~a sau mult mai importante, drept pentru

care eu nu pot fi Invinovatit de 0 atitudine de "spate In spate" cu interesele Corpului, ci
dimpotriva, ca probabil nu I-~m proiectat suficient de clar ca acum sa mearga bine. In partea a

doua a interven~iei mele cred ca este nevoie de 0 c1arificare foarte limpede, a subiectului
materialului, respectiv a raporturilor dintre Corpul Na~ional~i sindicate, nu am ~i dupa ~tiin~amea

~i nu Imi permit sa ma erijez In factor de reprezentare a conducerii, dar nici nu ma pot Indeparta,

nu am nici un fel de cuno~tin~aca In conducerea Ministerului de Interne sa se promoveze vreun

spirit de fronda cu sindicatele, ba dimpotriva. $i daca vre~iam putea face 0 demonstra~ie extrem
de simpla, de nivel c1asa a IV-a, pe doua coloane sa punem cumul drepturilor existente In

Ministerul de Interne, cine le-a creat, cine Ie garanteaza ~i cine beneficiaza de ele. Va asigura ca

la nicio pozi~ie, ministrul ~i ceilal~i pana la ultimul om din minister nu poate lipsi de la aceasta
construc~ie. $i atunci de ce formule precum lupta sindicatului, lupta cui? De fapt, cu cine? Cu
conducerea ministerului In niciun caz ~i sub nicio forma. Drept pentru care eu cred ca se impune
un raspuns. Pe care eu nu-I gasesc In acest material. La justificarea ~i juste~ea raportului, sau
de fapt nu a raportului, a suprapunerii de identitate Corp Na~ional - Sindicat. Noi In lege am

construit Corpul Na~ionala Poli~i~tilor.Aceasta chestiune a suprapunerii In cea mai mare parte a
Sindicatului vine peste lege, peste legea pe care am creat-o noi pentru Poli~ie~i a influen~elor pe
care acest lucru Ie poate avea. D-Ie pre~edinte, eu sunt de acord ca dvs. sunte~i de acord cu

dvs. In~iva, dar trebuie sa ~tim ~i sa fim ~i noi. Am vazut ca nu va contrazice~i nimic In partea de
reprezentare a Corpului cu partea de reprezentare a sindicatului. Personal nu vad disfunc~ii

catastrofice ~i ni~te motive de iritare. Va rog sa ma ierta~i,~inutamaterialului este probabil pentru
o forma dar nu cred ca cea potrivita de prezentare In ~edin~ade Colegiu a ministerului. Parca

gasesc refrene din "Bumbe~ti-Livezeni" ~i din alte perioade patriotice pe care eu Ie-am prins ~i 0

spun cu satisfac~ie istorica, In condi~iile In care In final parca ne da~iun sedativ: "Dormi~i lini~ti~i,
C.N.P. -ul vegheaza, nu va prive~te cum func~ionam!" Ori eu, ~i cu asta Inchei ~i va mul~umesc,
cred ca trebuie sa spunem daca este potrivita aceasta formula Imbinata, nu Imbinata ci

suprapusa, a sindicatului cu Corpul Na~ional. Asta ar fi, cred eu, esen~a, substan~a temei

proiectate ~i aprobate de conducerea ministerului, de prezentare In ~edin~ade Colegiu. Drept

pentru care, In ceea ce ma prive~te, a~tept cel pu~in0 mica c1arificare,In orice Imprejurare ~i nu

neaparat In ~edin~ade Colegiu. Va mul~umesc.

01. chestor general Anghel Andreescu

D-Ie ministru, doua probleme. Prima problema: din februarie 2005, de cand a venit actuala

conducere, noi am avut deschiderea, dvs. a~isemnat un ordin privind C.N.P.-ul unde se clarifica
foarte clar ni~te probleme ce nu erau ~i au fost scoase din Legea 362 (e vorba de Statului

Poli~istului). Deci deschiderea a fost totala ~i ~tie ~i dansul ca am lucrat Impreuna cu Direc~ia
Juridica ~i cu conducerea Corpului. Asta e 0 chestiune, nu se pune problema ca noi nu avem

deschidere. Doi: cred ca trebuie ni~te c1arificari Intre Corp, Sindicat ~i PROLEX, dar asta este
treaba dvs., a~a cum am avut Intalnirea la IPA eu am venit la dvs. ~i am stat 2 h ~i am spus dvs.

sa rezolva~i, nu dl. ministru. Pentru ca aici sunt cateva chestiuni, In nici un caz nu cred ca e bine

~efii care sunt la sindicat, ~i ~ti~ica a~i luat cuvantulln sala, sunt aceia~i ~efi ~i la C.N.P. $i eu
sunt membru al C.N.P., ~ti~i bine ca am semnat. Pentru CNP, In conformitate cu ordinul

ministrului, dvs. ave~ima~ini, ave~ibirouri (unde s-a putut) ~i salarii. Oar nu ~tiu daca este corect

ca acest ma~ini ~i toate treburile acestea sa fie folosite dincolo In munca de sindicat. Va rog sa

Ie clarifica~i bine. $i nu In ultimul rand, uita~iva rog frumos ..' rasplata divina ~.a.m.d. Va rog sa

va gandi~i, totu~i vine la ministru ~i la conducerea ministerului, va rog fi~i mai aten~i cu
materialele pe care Ie face~i, inclusiv nu se c1arificaceea ce dorim noi ~i am dorit de atata timp.



01. Birtalan

O-Ie ministru, nu a~ vrea sa intervin pe Corpul Poli~i~tilor, dar a~ dori sa A aduc In aten~ia
Colegiului un aspect cu care ne confruntam ~i I-am mentionat In doua fraze. In opinia mea ar

necesita 0 analiza aceasta legisla~ie privitoare la sindicate. in momentul de fa~a avem acela~i
aspect, cine sunt reprezentativi ~i In ce domeniu. Hotararile judecatore~ti se scot destul de u~or
pe reprezentativitate In ramura, dar nu neaparat reprezentativitate efectiv In anumite chestiuni.
Eu va spun ca raportat la sindicatele func~ionarilor publici daca am cere actele doveditoare a

reprezentativita~ii pe func~ia publica, niciunul dintre sindicate nu ar putea sa aduca un asemenea
hartie pentru ca nu au a~a ceva pe ramura administra~iei care cuprinde tot ce vede~ide la un cap

la celalalt. $i-atunci se isca tot felul de discu~ii datorate unor neclarita~i ale legisla~iei ~i anumite

reprezentativita~i se ob~in~i prin afilierea la nu ~tiu ce confedera~ii ~.a.m.d. Colegul nostru a facut
referire ~i la apari~ia unui alt sindicat care reprezinta ~i Vama ~i func~ionari publici ~.a.m.d. Noi
trebuie sa-i luam In considerare ~i sa-i avem parteneri de discu~ie pentru ca au hartii din partea

justi~iei, care dovede~te reprezentativitatea lor. Sigur, eo alta discu~ie, cum spuneam pe ce sunt
reprezentativi, pe 0 ramura sau alta ori Intr-o subcategorie a acelei ramuri, cum ar fi func~ia

publica. Oar din moment ce au aceste hotarari judecatore~ti nu Ie putem ignora. eu a~, solicita,

eu nu sunt jurist, nu sunt specialist In legisla~ia referitoare la sindicate, 0 analiza ce Inseamna ~i
cum se dobandesc aceste hartii de reprezentativitate pentru ca noua ne creeaza anumite

greuta~i ~i disconfort In a selecta Intr-un fel sau altul, fara sa fim contesta~i, partenerii de discu~ie

~i de dialog. Mul~umesc.

01 chestor general Virgil Ardeleanu

O-Ie ministru, eu doar 0 problema vreau sa ridic. Sigur ca CNP, Sindicatul, PROLEX sunt

realita~i ~i cred ca sunt expresia componentei democratice a Ministerului de Interne ~i trebuie sa
ne bucuram de existen~a lor, In concordan~a cu legea. Pana aici totul este In regula, disfunc~ii

vor mai exista Inca. Cred eu ca ~efii de arme care au cei mai mul~i membri, este important ca
prin abilitatea lor, prin disponibilitatea lor, prin deschiderea pe care 0 au, se realizeaza 0 anumita

conlucrare destul de buna ~i nu cred ca sunt probleme fundamentale majore Intre existen~a
acestor institu~ii~i componenta strict profesionala. Ooresc sa atrag aten~iaasupra unui risc teribil
de mare ~i va asigur ca nu vorbesc gratuit ... ~i va rog transmite~i ~i la oamenii dvs. pe care Ii

considera~i In cadrul colaborarii cu sindicatul, sunt membri de sindicat care I~i folosesc calitatea

In favoarea unor partide extremiste ~i I~i duc oamenii de sindicat ~i se Inscriu In acele partide. E

grava afirma~ia pe care 0 fac, dar este 0 realitate.

01. ministru Vasile Blaga

Vom lua masurile necesare. imi pare rau ca nu

01 Constantin Vieriu

E prima oara cand aud ~i eu, cel putin din punctul nostru de vedere, al membrilor no~tri, m-ar

tenta sa cred ca nu e ... dar tot ce e posibil e omenesc. Nu e exclus. in ceea ce prive~te punctul

de vedere exprimat de dl. secretar general eu am facut acea men~iune numai pentru a scoate In

eViden~a lipsa reglementarilor legislative concrete. Adica ambiguita~ile legii lasa loc de
interpretare. Nu a fost facuta cu 0 inten~ie pro sau contra ~i a faptului ca existand posibilitatea
unei interpretari legislative fiecare parte poate sa interpreteze In favoarea sa sau In defavoarea

altora. Acesta a fost scopul ~i nimic In plus, mai ales ca am spus de atatea ori ca relatia cu

Secretariatul General a fost dintre cele mai bune ~i nu am avut probleme. in ceea ce pri~e~te
c1arificarea celor doua probleme: organiza~ie ~i sindicat. Am dat aici exemplul, ~i dl. director

general al Oirec~ieiJuridice ~tie, ca In momentulln care Corpul promoveaza 0 ac~iune este pusa
sub semnul Intrebarii daca are sau nu calitate procesuala. Pentru ca instan~ele sunt a~a cum
sunt, nu 0 sa ma apuc acum sa Ie critic, sa Ie evaluez, pentru ca nu Imi sta mie nici In caracter,
nici In atribu~iuni, Insa In momentul In care spune, ca sa pot sa promovez 0 ac~iunetrebuie sa fii



imputernicit de cei 60.000 membri pe care ii ai. Ganditi-va cam cat ar lua sau ce ar trebui sa

fa~a Corpul ca sa ia 60.000 de adeziuni. Nici timp, nici disponibilitate financiara nu ar putea
eXlsta pentru ca cer procuri autentice - 60.000 de procuri autentice daca Ie inmu/tesc cu 500

!iecare va dati seama numai pentru 0 singura actiune cat ar trebui sa platim din bani'i oamenilor.

In ceea ce prive~te sindicatul, este prevazut in lege ca are dreptul ~i posibilitate de reprezentare
~i de actiune in favoarea membrilor sai. lata doar doua elemente care justifica ce/e doua
organizatii. $i in rest am mentionat profesia ~i activitatea sociala. Mai ales ca, a~a cum prevede

Codul european al politistului, se spune clar ca politistul actionea.za ~i trebuie vazut ~i respectat
ca un profesionist, ~i atunci mergem la organizatia profesionala care trebuie sa-i promoveze
profesionalismul ~i profesia, ~i, in al doi/ea rand, este un prestator de servicii catre populatie.

oeci ne duce in mod evident catre activitatea de prestatii de munca ~i de toate celelalte, c~re
este 0 atributie sindicala. Va multumesc., ,

01. secretar de stat Mircea Alexandru

o-Ie ministru, eu mi-am pus intrebarea la un moment dat intrebarea cum a ajuns acest material

pe ordinea de zi, /a initiativa cui, a C.N.P.-ului sau a noastra. Pentru ca, parcurgandu-I, n-am

tras nicio concluzie ~i daca aveti bunavointa sa vedeti materialul pana in final, chiar nu
concluzioneaza in niciun tel. A~ fi vrut sa p/ec din aceasta ~edinta cu 0 chestiune clara: 1 - 0

chestiune de oportunitate, de ce trebuie sa avem ~i CNP ~i sindicat reprezentati de aceea~i
persoana, practic de acelea~i persoane; 2 - daca exista 0 incompatibilitate, 0 chestiune de

moralitate. Sa fii ~i membru al CNP, care este creat ... CNP nu este 0 creatie naturala ... CNP a
fost creat prin vointa /egiuitorului la initiativa M.A.!. Este 0 chestiune daca vreti ~i de vointa

politica, dar a fost ~i 0 chestiune, am zis noi, de oportunitate la momentul respectiv. Oar daca

constatam ca aceasta oportunitate nu mai exista, intrucat deja in mod natural se creeaza

organizatii sindicale care reprezinta mai bine ~i mai dezvoltat interesele politi~tilor, nu ~tiu daca

trebuie sa mentinem in continuare CNP, practic structuri paralele ~i care nu fac altceva decat sa
furnizeze servicii ~i logistica pentru sindicatul po/iti~tilor, pentru ca ace/a~i Corp este ~i acolo ~i
acolo, functioneaza in ace/ea~i sedii, folosesc aceea~i logistica ~.a.m.d. Eu nu m-am lamurit ~i
cred ca nimeni nu s-a /amurit, cititi concluzia formulata, de ce e bine sa avem ~i una ~i a/ta.
Motiv pentru care eu cred ca chi~r trebuie analizata. Va mai raportez acum 0 chestiune. Tn

comisiile de specialitate cand mergem cu diverse proiecte de lege, se pune in discutie inclusiv
oportunitatea CNP. Exemple unde mai exista, de ce mai exista ~.a.m.d. $i trebuie sa 0

sustinem. I-a~ recomanda d-Iui Vieriu, apropo de lupta pe care 0 duce dumnealui, sa parcurga
nu altceva decat stenogramele de la ~edintele de plen, publice pe site-ul Camerelor, sa vada
cate intrebari se adreseaza conducerii ministerului. Cel putin anul trecut, ~i Ie ~titi bine, dl.

Chesnoiu ~tie foarte bine, salariile politi~tilor, soldele, compensatii/e ~.a.m.d. Sa Ie vada ~i in
functie de aceasta sa-~i adopte 0 atitudine adecvata. Am creat ~i am vrut sa avem Corpul

National al Politi~tilor ca un partener de discutie cu celelalte sindicate, pentru ca celelalte
sindicate au ~i ele sustinere in Parlament ~i in alte parti ~i ne trag de maneca ~i spun: "Cum
politi~tii sunt a~a ~i a~a, iar profesorii, ca asta se scoate in prim plan, sunt pe dinc%?" oeci eu

sugerez domnului Vieriu in primul rand sa nu mai prezinte in ~edinte de Colegiu prima ciorna,
deci materiale care sunt cu mari erori de formulare, cu lipsa de logica in formulare. Cititi alineatul
4 ~i cu asta ati terminat. Sau chiar concluzia. oeci sa ne respecte ca parteneri. Fiecare ~ef de

directie ~i fiecare participanti la ~edinta de Colegiu pune pe masa un material coerent. oaca
acesta este nivelul de comunicare sigur ca va avea probleme ~i cu PROLEX-ul ~i cu a1tii. oeci,
vrem pana una-alta sa existe parteneri de dialog pentru a promova cat mai bine interesele

institutiei interesele institutiei ineemnand interesele administratiei ~i ale politi~tiIor, dar asta

trebuie s~ aiba in vedere ~i domnia sa. Atat am avut de spus, mullumesc. '

01. Constantin Vieriu

Trebuie sa mentionez ca, cateodata incerc un sentiment de regret pentru ca tocmai noi care
suntem politi~ti ~i care trebuie sa fim alaturi de colegii no~tri, mai ales ca avem ~i experienta,
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incercam sa aducem totul la 0 noua rigiditate. Eu vreau sa va spun ca acest material I-am facut,

sa zic a~a, ca 0 informare, a~a se ~i nume~te, 0 informare cursiva ~i nu un raport rigid cum

~untem obi~nuiti. Asta legat de forma, de toate celelalte aspecte care au fost puse pana acum.
In ce prive~te problema daca mai exista, de ce mai exista. Oeci eu sunt convins ca dvs. trebuie

sa ~titi, iar daca nu ~titi va informez eu, ca PROLEX-ul a dat ~i Ministerul de Interne ~i pe noi in
judecata pentru faptul ca, prin Corpul National al Politi~tilor ~i prin legislatia care a fost facuta, i-
am obligat pe politi~ti sa devina membri, ceea ce la ora actuala nu mai este valabil, incalcandu-

Ie dreptul constitutional la libera asociere, d-Ie secretar de stat. Asta a fost 0 lupta, va dati

seama, de cand a aparut PROLEX-ul, sa demonstram ca Ministerul de Interne a trebuit ~i a
facut un pas generos ~i primul pas pentru a-i determina pe politi~ti sa vada ~i sa inteleaga ce
indeamna organizatie socio-profesionala, ~i nu 0 obligativitate. Asta ca 0 prima informare. lar in

ce prive~te al doilea aspect, ca de ce trebuie sa existe sindicatul ... Pai, atata timp cat politi~tii au
spus, domnilor, vrem ~i 0 organizatie sindicala ~i legea ne da dreptul. Nu exista incompatibilitate
intre calitatea de membru al Corpului ~i cel de membru de sindicat. $i daca vreti revin ~i imi pare
bine ca pot sa uzez de exemplul dat de dl. ministru. lnginerul este membru al Uniunii Generale a
Inginerilor din Romania ~i este ~i membru de sindicat. Ori politistul nu poate fi la fel ? Va

multumesc.

01. ministru Vasile Blaga

In primul rand, materialul este foarte bine ca se afla pe ordinea de zi, ca discutam lucruri

importante pana la urma aicea. $i de aceea, eu va rog pe toti sa va derobati de anumite antipatii

pe care Ie aveti unii fata de a1tii, pentru ca pana la urma trebuie sa ne gandim la viitorul relatiei

conducerii ministerului, indiferent care va fi ea, cu cei pe care ii coordoneaza ~i ii trimit in
misiuni, adica cu politi~tii, ca despre asta discutam, militarii neavand dreptul la organizatie

sindicala. Au dreptul functionarii publici chiar cu regim special sa se asocieze ? Au. Care este

interesul nostru, al conducerii ministerului? Sa aiba un singur partener, deci ganditi-va de 7 ori ~i
nu va uitati daca va place un om sau altul. $i nu incurajati alte SEOLEX-uri ~i altele. Eu ca
ministru tocmai spuneam mai inainte, ce face cel care semneaza ... Voi nu negociati cu

sindicatele, stimati generali, sa vedeti cate pareri sunt. $i in loc sa am 10 oameni in fata, prefer

sa am unul singur, iar parerea mea este ca acest Corp al Politi~tilor, aceasta structura a Politiei

Nationale, trebuie sa-~i ceara drepturile de fiecare data, sa fie aparata. Nu numai inginerii au

dreptul sa se apere, nu numai muncitorii au dreptul sa se apere, ci ~i politi~tii au dreptul sa se
apere. Singur ca partenerul lor de dialog este pana la urma conducerea ministerului. Modul in
care 0 pun nici eu nu sunt de acord totdeauna cu ei. Ni~te subordonati de-ai d-Iui Vieriu, ni~te

plutonieri care probabil ca neatenti au trecut la ofiteri de pe acolo de prin frontiera, au a~a 0

abordare de parca ar sta a~a cu mainile la impartit cartu~ele cu Kent in punctul Nadlac sau unde
lucra inainte. Asta-i alta mancare de pe~te. Trebuie sa dam la 0 parte iarba uscata ~i sa ne
gandim de fapt la ceea ce va trebui. Trebuie incurajat sindicatul sa se dezvolte ~i sa avem un

singur partener in interiorul ministerului, daca se poate. Nu inseamna ca noi putem obliga colegii

din minister sa se asocieze ~i la alte sindicate. Oar nu ne dati 10 sindicate pe cap ca nu va

intelegeti unii cu altii. Sau mergeti ~i discutati dvs. cu ele. Nu bazdariti, cum spune ardeleanul,
cand este yorba de discutat cu ei, pentru ca nu toti cei 50.000 de politi~ti sunt ~efi ... plus 20.000

in frontiera, 70.000 de oameni. Oeci problema este, pe forma materialului putem discuta, nu
vreau eu sa ma fac avocatul dansului. De multe ori i-am spus ca nu-mi convine, ce nu-mi

convine, ii spun ~i acum in plen ce nu-mi convine. Oar, una-i una, alta-i alta! Pana la urma nu
vad nicio incompatibilitate intre Corp ~i Sindicat. Eu ca inginer sunt membru la UGIR din 1903,

printre membrii fondatori din Bihor. Asta-i structura mea profesionala! Structura sindicala este

alta. lar dvs., ganditi-va, ca sa lasam acest minister cu un partener solid ~i unul singur in discutii
cu cei care vor veni. Ca nu se termina conducerea ministerului cu noi. Sa fie un singur partener

viabil de partea cealalta a mesei cand discutam. Oeocamdata stau lini~titi in general pentru ca
drepturile lor sunt mai mari decat ale celorlalti. Oar cand salariile vor fi egale cu ale celorlalti

functionari publici ~i pe el il scoli noaptea de acasa ~i nici nu-i dai dreptul sa aiba alte surse de



venit decat salariul, atunci are dreptul ~i poli'istul sa-~i ceara ~i el, la randul lui, 0 serie de

recunoa~teri din partea societa'ii. Eu la asta am vrut sa ma refer. Repet, asta nu Tnseamna ca
descurajez Tn vreun fel afilierea nu-~tiu-unde a nu-~tiu-cui. Oar, pe cat posibil, hai sa nu

Tncurajam alte structuri sindicale, ne ajunge una singura, care trebuie sa existe. Cum se

organizeaza acolo, pe cine pun ~ef nu-i treaba mea. Sigur, nu trebuie sa foloseasca mijloacele

ministerului pentru a-~i rezolva structurile sindicale. Asta-i alta mancare de pe~te! Asta discutam
mai departe cum e. Oar, vizavi de eXisten,a nu am nicio problema. Cu forma, cu alte chestii, eu

~tiu sunt anumite pozi'ii, asta-i via,a. Tot voi era'i la conducerea ministerului cand s-au structurat

aceste organiza'ii, nu eu. Mergem la punctul urmator.

01. chestor general Nicolae Berechet

D-Ie ministru, dl. director general MARIAN SINTION, de la Direc'ia Generala Anticorup'ie, va
prezenta cateva aspecte din stadiul actual de dezvoltare ~i func'ionare a structurii pe care 0

conduce.

01. director general Sintion

In material ave'i unele repere ~i domnule ministru, ma ierta'i, dar nu ~tiu cum sa Tncep ~i cu ce
sa Tncep pentru ca ar putea fi multe de discutat. Vroiam sa va supun ~i alte aspecte aten'iei
dumneavoastra, dar ele vor face obiectul unei informari separate. Am trecut, zic eu, prin multe

probleme, dar, pe ansamblu, Ie-am rezolvat ~i Tn acela~i timp am urmarit sa avem 0 buna
comunicare cu ceilalti manageri, cu ~efii de componente ~i sa rezolvam problemele prin dialog.

In acest context ~i Tn'ultima perioada, eu zic ca am reu~it sa rezolvam unele probleme ~i poate
ca sistemul meu este pu'in mai alambicat. Va spun cinstit, va marturisesc ca nu a~ fi vrut sa fac

aceasta prezentare, vroiam sa va fac 0 prezentare detaliata.

01. ministru Vasile Blaga

Te-am rugat sa 0 faci pentru ca ne-am dorit mult sa avem aceasta structura, contez mult pe ea.

Ave'i ~i rezultate foarte bune ~i va felicit. Nu am intervenit Tn nici un caz, Tn schimb spun ca

sunte'i 0 structura a ministerului, ca nu sunte'i de unul singur,macho, ca Tntreaga rela'ie cu
mass-media 0 va prelua domnul Carbunaru. Va interzic sa mai da'i pe surse date din dosarele

pe care Ie cerceta'i, conform apucaturilor din institu'ia din care a'i venit ~i din care trei sferturi
dintre dosare nu erau bine facute. Va dadeau oamenii Tnjudecata la CEDO ~i ca~tigau. Lucrurile
astea nu Tmi plac pentru ca nu ma intereseaza doar imaginea DGA, ci imaginea ministerului Tn

ansamblul sau, a Tntregului minister, deoarece eu raspund de Tntreg ministerul, nu numai de

DGA. $i cui nu-i convine aceasta direc'ie sa piece maine diminea,a. Nu va repro~ez rezultatele,
dimpotriva, ci modul de ac'iune. Voi trebuie sa fi1i extrem de transparen'i cu toata comanda
ministerului ~i a armelor. Aveti 0 relatie de colegialitate cu ~efii de arme ~i cu conducerea
ministerului. Sunte'i colegi cu' ei. Incepand cu mine sunte'i coleg cu fiecare membru din

conducerea ministerului. Coleg. Nu sunte'i haiduci Tnminister. Ac'iunile preventive sunt cele mai

importante la dumneavoastra. $i acolo la ac'iunile preventive discuta'i cu Poli'ia Na'ionala. De la
1 Decembrie intra Tn vigoare noul Cod rutier, iar posibilitatile de ~paga sunt nemasurate Tn

momentul acesta, a~a cum i-am spus domnului Fatuloiu, ca a~um taiem din nou chitan,e. In fine,
prostii, prostii ... Posibilita1i de furat sunt cat Tncape ~i daca vrei sa T'i mai dau 0 tema 1i-o dau

acum ~i dumitale ~i Corpului de Control, pentru ca ~i acolo trebuie sa se faca lumina ~i daca nu
este Tn stare domnul Manoloiu, sa piece ~i domnul Manoloiu de acolo, pentru ca la fel de bine
informeaza pe surse pe unii despre neadevaruri din minister. Daca nu este Tn stare sa

gestionezi, domnule Manoloiu, asta este viata. Sunt extrem de nemultumit de activitatea

Autorita'ii pentru Straini, pe care trebuie sa 0 verifici ~i dumneata ~i dumne~ta. De exemplu, pe

rela'ia China, 27% din .... taxa e de ... au fost Tn stare ai no~tri sa nu dea vize la ofi,eri ai

Armatei Chineze veni'i la specializare Tn Romania. E cineva de acolo? Nu e. Deci de-astea

trebuie sa va ocupa'i voi. Am insistat sa prezin'i ~i dumneata materialul tocmai ca sa T'i atrag
aten'ia Tn fa1a colegilor ca nu e~ti altceva decat unul dintre colegii mei din conducerea



ministerului, ca nu el?ti singur pe pamant l?i daca nu iti convine, asta e. Am avut mai multe
discutii In ultimul timp l?imie Imi place sa discut in plenul Colegiului ministerului l?i nu numai Intr-
o discutie intre dumneata l?i mine. Repet, ma intereseaza imaginea de ansamblu a ministerului
l?i ca rezultatele acestuia sa nu fie murdarite de un spectacol ieftin pe care-I dai la TV sau

altundeva. $i pe urma vedem ca fluieram.

01. director general Sintion Marian

Oomnule ministru, daca imi permiteti. Noi ne-am confruntat cu foarte multe probleme l?i am

inteles la randul nostru problemele pe care le-a intampinat MAl. $i anul trecut a fost un an
groaznic. Fara ajutorul OEA sub aspect logistic nu am fi putut face primii pal?i, dar a trebuit sa 0

luam de la zero l?isa ne adunam sa facem un minim necesar cu ceea ce a avut ministerul, dar in
acelal?i timp sa producem l?i performanta. A fost cu atat mai greu In conditiile in care noi am
devenit ordonatori de credit incepand cu data de 1 martie l?i acest lucru s-a facut simtit. Oupa

aceea, la 1 iulie anul acesta, s-au modificat normele privind achizitiile l?i acest lucru iar ne-a
determinat sa avem 0 alta perspectiva. Va marturisesc personal ca, in momentul in care am

venit in aceasta unitate nu am fost pregatit pe anumite aspecte. Se va vedea sau veti vedea din

anumite constatari sau din anumite verificari daca am facut fata, bine sau mai putin bine. De ce

spun asta, pentru ca am ajuns in situatia sa gestionam bunuri de milioane de euro, l?i aici

reliefez ca numai in Bucurel?ti cate eforturi s-au facut pentru spatiul central, iar sub aspectul de
personal am avut probleme pentru ca unii oameni ori nu au fost pregatiti ori au 0 alta optica, ori

au 0 alta mentalitate, insa am incercat cu acel?tia sa facem performanta l?iam ajuns in situatia ...
am l?i pierdut 0 licitatie de 82 de calculatoare de 5 miliarde de lei l?itrebuie sa dam banii inapoi.
Oar am gasit 0 alta modalitate de rezolvare a problemelor prin faptul ca Parchetul, reinnoindu-l?i
parcul de computere, putem sa aducem de acolo 57 de calculatoare. Am mai intampinat l?i alte
probleme, pe plan judetean ... e adevarat, noi acum pe schema avem 330 de oameni l?i ne

incadram in suma de 350 care ne-a fost aprobata. Oar cel de pe plan judetean trebuie sa tina l?i
audientele, sa faca l?i anchete, sa faca l?i investigatii pentru a aduce aceasta performanta. Nu
vreau sa sune ca ma plang, dar vreau sa vedeti acest peisaj, acest ansamblu in intregime. Tn

anumite cazuri am reul?it sa facem performanta, in anumite judete nu putem sa ne mil?cam sub
nici 0 forma. Am intampinat situatii pe resurse umane. Avem oameni cu probleme psihologice.

Am fost pus in situatia de a lua legatura cu Comisia Nationala a Psihologilor l?i cu Centrul de

Testare Psihologica, l?i ma bucur ca am gasit comunicare cu domnul Grigoroiu, pentru ca,

impreuna cu psihologul nostru, cei care vor sa vina in OGA l?i cei care sunt deja in OGA sa fie
evaluati numai pe baza anumitor baterii de teste. Pentru ca profilul difera de la caz la caz. $i l?tiu
ce curent de opinie s-a creat la un moment dat cand am lasat l?ioameni sa piece, unii au plecat
de bunavoie, unii au plecat nu neaparat de bunavoie, ci din considerente obiective. II avem pe

unul care s-a inrolat in Afganistan. Nu vreau sa se creada ca la noi este un batalion disciplinar
sau altceva de genul acesta. Specificul muncii este de al?a natura incat intr-un an de zile a

trebuit sa facem l?i aceasta performanta l?i sa inteleaga l?i ei cum stau lucrurile, legat de
mentalitate l?ide tot ce presupune aceasta chestiune. Unii nu inteleg, unii au venit numai pentru

bani la DGA. Au fost oameni cu probleme in teritoriu. $i va dau cu titlu de exemplu la Harghita,

un lucrator pe care I-am cercetat disciplinar il?i scria metodologia pe birou l?i facea adnotari pe
perete. II avem pe altul care, l?titi ca v-am raportat, am cumparat pentru Ziua Politiei alimente pe
care Ie-au supraevaluat pe factura l?i au luat mai multi bani de la colegi l?i au iel?it mari discutii.
EI l?i-a dat demisia dupa aceasta chestiune in momentul in care am inceput sa 0 instrumentam
din punct de vedere disciplinar. Oar acel?tia sunt oamenii pe care-i avem l?i trebuie sa l?tim sa

administram l?i sa facem aceasta performanta l?i intercomunicare cu celelalte componente. Pe

de alta parte, am urmarit sa avem 0 relatie foarte buna cu componentele. Parerea mea

personala, l?iam mai discutat cu alti l?efi de arme, este ca, venind dintr-un alt sistem, era normal

sa am aceasta reactie. Mai ales ca vin l?idin cadrul Parchetului. Poate ca am avut 0 afinitate de

comunicare cu cei cu care aveam un profil mai asemanator, cum ar fi, un exemplu, Corpul de
Control, pentru ca au facut ancheta. Oar asta nu inseamna ca am urmarit 0 anumita



subiectivitate In comunicarea cu dumnealor. Am urmarit sa mergem la diferite mese de lucru, la

anumite zile de na~tere, nu am urmarit un anumit haiducism. Cateodata am reu~it, cateodata nu

am reu~it sa facem aceasta comunicare. Am urmarit, pe de alta parte, unde au fost probleme sa
avizam managerii structurilor respective ~i, cu riscul poate de a declan~a anumite energii: a fost

situatia Jandarmeriei ~i situatia IGPR. Reamintesc, de exemplu la IGPR, cand a fost situatia cu

cei de la Constanta ... este adevarat, cuantumul bunurilor care constituiau obiectul dosarului de

la ~eful Politiei Mamaia, ~eful Politiei Medgidia ~i adjunctul Sectiei 4 erau derizorii, dar astea
puteau sa aduca 0 pata pe imaginea politiei, iar noi I-am avizat pe domnul inspector general cu 0

zi Inainte ~i ~i-a facut curatenie ~i nu a fost situatia sa apara In presa, chiar daca ulterior au fost
publicate unele articole, dar nu au denigrat ministerul ~i imaginea ministerului. La fel a fost ~i
cazul Jandarmeriei ~i cu riscul, repet, de a declan~a anumite energii, sa ~titi ca Inca de acum trei
luni ~i ceva am fost la domnul inspector general ~i i-am spus problemele care sunt. $i a~ putea
sa detaliez ce anume am discutat. Oricum vreau sa fac un material In care sa va supun atentiei

aceste chestiuni, pentru ca parerea mea este ca, din discutiile pe care Ie-am avut ~i cu domnul
secretar de stat Anghel Andreescu, ori cineva vrea sa ne puna cap In cap, ori nu ma pricep eu

sa gestionez 0 anumita situatie. Pentru ca de fiecare data ... din februarie I-am informat cu

anumite chestiuni ~i dupa aceea venea 0 reverberatie negativa pe mine. $i am Incercat Intr-o

anumita perioada sa stau cat mai mult In banca mea, sa nu am contacte nici cu parchetul, nici

cu alte institutii, ca sa nu se dea na~tere la alte speculatii. $i ca sa fiu mai explicit pe acest

segment, am ajuns In situatia ca procuror sa ma bat pe munca, pe principii, cu procurori, ~i 0 sa

detaliez In cele ce urmeaza, iar eu nu am pus aceasta unitate pe tava procurorilor, chiar daca eu
vin de acolo, sau In colaborare cu DGIPI, care m-a sustinut In formarea acesteia. Deci eu am
mers pe munca ~i pe principiile care au fost ~i cu deplina respectare a celorlalti. De ce, pentru ca
mi s-a repro~at ca nu am 0 relatie buna cu DNA. 0 sa publicam cu DIRP, cu domnul Carbunaru,

un sondaj (deoarece s-a facut un sondaj In luna iunie de catre Institutul National de
Criminologie) In care se arata ca DGA este pe locul trei In topulluptei Impotriva coruptiei, a celor

mai eficiente institutii. lar noi atunci In iunie aveam opt luni de zile. Din 31 octombrie de cand s-a

lansat unitatea, de abia In ianuarie-februarie ne-am dumirit, In sensul ca am Inceput sa ne

facem loc ~i sa ne mi~cam. $i nu am urmarit parti-prix-uri sau sa facem altceva. lar In 8 luni sa
fim pe locul trei, In conditiile In care alte institutii, cum este Parchetul, pe locul 10, cu 7%, justitia

are 9 procente sau 11 procente, MAl are douazeci ~i ceva de procente, Guvernul are la fel
procente mai mici sau alte institutii care au zeci de ani de traditie sunt mult In urma noastra. Pe, ,
locullntai este DNA, apoi ...

DI ministru:Vasile Blaga

Eu nu repro~ez aceste lucruri, dar voi sunteti Ministerul Administratiei ~i Internelor, Intelegi ?

Deci dumneata e~ti Ministerul Administratiei ~i Internelor, nu e~ti 0 structura care merge pe

langa noi. $i asta trebuie sa se Inteleaga ~i Inauntru ~i In afara ministerului. Asta Iti spun eu tie.

Deci un haiduc Inseamna de unul singur. Asta facio Nu ti-am repro~at rezultatele muncii,

corectitudinea acestora. Pentru ca, dimpotriva, fiecare coleg de-al meu la care ai solicitat sprijin

... a mers. Eu nu vorbesc In spate ce nu vorbesc In fata. Eu daca am vreo nemultumire 0 spun

barbate~te In fata. Oar Intelege ca dumneata ~i Intreaga structura a DGA este 0 componenta a
ministerului, nu e~ti separat In minister. Cum v-a trecut prin cap sa puneti chestiile astea. Pai
a~a punem Politie, Jandarmerie, IGSU. Eu pun pariu aici cu voi, daca maine dimineata daca
explicam Intr-o cercetare sociologica cu ce se ocupa pompierul, 0 sa vedeti ca institutia In care
lumea are mai multa Incredere decat In biserica este IGSU. Pun pariu cu voi. A~a 'se face 0

analiza sociologica corecta. Dupa care urmeaza Jandarmeria, Jandarmeria depa~e~te Armata.

Daca n-ar da amenzi, ~i Politia ar merge mult mai repede, dar ce sa faci? Ea este organ de
aplicare a legii, principalul instrument al statului de aplicare a legii. Tn statele In care acest lucru

functioneaza, 0 sa vedeti ca prima institutie In care cetateanul are Incredere, dupa Pompieri,
este Politia, care este a doua institutie ca ~i credibilitate. Mult peste Armata ~i peste alte institutii.
Cu biserica au curajul sa 0 spuna. A~a suntem noi din lac In put. Deci asta vroiam sa spun, deci



tu e~ti 0 structura a ministerului, asta trebuie Tnteles, pentru ca 0 astfel de ie~ire neperceputa

corect, Tn conditiile Tn care ... te rog sa te Uiti pe piata, MAl este singurul minister din Guvernul

Roma~iei care T~iface ordine Tnstructuri. Singurul minister. Nici un alt minister, nici al Sanatatii,

nici al Invatamantului, nici mai ales al Justitiei, care este cea mai corupta institutie din Romania,

nu-~i fac 0 situatie cu cati procurori arestati sunt, macar pentru abuz Tn functie daca nu pentru
altceva, Tn ultimii 16 ani. Cati magistrati, sa nu spun procurori, sunt arestati. Nici unul, pai vedeti

dvs.? Atunci, tocmai discutam mai Tnainte raporturile, ca sa vada ~i colegii mei secretari de stat

cat de important este la un moment dat Sindicatul Politi~tilor, ca trebuie sa-i apere ~i pe a~tia

cineva. Pentru ca eu sunt obi~nuit sa tin la oamenii cu care lucrez, de la vladica la opinca. $i
atunci ce zice politia, iar noi nu 0 sa ascundem niciodata mizeria sub pre~. Oar am dori acela~i
lucru Tn toate componentele Guvernului Romaniei, ca oamenii sa nu mai vada ca tot timpul
suntem dati ca exemplu negativ. De aceea comunicarea trebuie gestionata corect, Marian, de-
aia te rog sa iei totdeauna legatura cu Dan, cu Carbunaru, ~i cu RARE$, ca sa va coordonati

ie~irile publice. Ca atunci, pe buna dreptate, se simt ~i ai no~tri un pic umiliti. lar cuvantul acesta
este "umiliti", Tn raport cu ceilalti funetionari ai statului roman. Pana la urma ~i procurorul ... nu

vine avionul sau racheta spatiala cu banii de pe luna ... tot din impozitele noastre este platit ~i

procurorul, ~i judecatorul, ~i militarul, ~i doctorul, chiar daca nu merge pentru salariu la serviciu,
~i profesorii, care au 0 suta de milioane venituri ca din clasa a-ntaia nu poti sa faci zaua daca nu

iei, cum se numesc astea, meditatii. Din clasa Tntai se iau acum copii meditatii, sa faci zaua ca

lumea. Oeci asta Tti cer eu tie, nu altceva. Fa-ti datoria corect ~i vei avea tot sprijinul, sprijinul

financiar I-ai avut pana peste cap ... ~i aici, ai grija, ca prea va plimbati prin lume cate zece.
Mergeti ~i voi cate doi cand mai mergeti la diferite Tntalniri de genul acesta, nu echipe, cate 0

echipa de fotbal mergeti de prin China pana la Monte Carlo. Mergeti cate unul cate doi a~a la

astfe I de manifestari, ca nici eu nu iau decat minim necesar cand ma duc Tntr-o delegatie. Oeci

niciodata nu 0 sa-ti imput modulTn care lucrezi pentru ca ai avut rezultate foarte bune. Clar. Oar
comunicarea, saritul gardului dincolo de institutia ministerului, asta trebuie gestionata mult mai

bine. Eu asta am dorit sa-ti spun.

01. Marian Sintion

Oomnule ministru, sa ~titi ca apreciez ca sunteti un om direct, pentru ca a~a barbate~te
discutand se pot rezolva foarte multe lucruri. $i eu am urmarit, din punct de vedere al

comunicarii directe, sa lamuresc multe probleme. Oar de fiecare data cand am avut aceasta
comunicare directa se Tntampla altceva ~i nu s-au luat masuri cand am supus atentiei aceste

probleme. lar problema mea principala pleaca probabil de la speta cu Jandarmeria. Nu este
frumos ca spun Tn acest context, vroiam sa evit aceste discutii astazi, dar m-am dus ~i Ie-am

spus ca ~i coleg, ca ~i manager, sa gasim 0 modalitate sa se rezolve aceasta problema. L-am
informat pe domnul secretar de stat Andreescu de acum 5 luni de cum se prezinta problema.

Cand ma duceam la dumnealui dupa aceea acela se ducea prin unitate ~i spunea: "Uite, a zis
domnul Andreescu ca se ocupa el de STntion", sau ceva de genul acesta. lar Tn ultima perioada,

de vreo doua saptamani, au reverberat ni~te chestiuni foarte puternice. Nu ~tiu care cum sunt

acolo, m-am trezit Tn "Gandul" ca sunt procuror cu pile politice. Am luat-o ca atare, mai ales ca
mi-a aparut ~i poza ~i mi-a facut reclama ... asta e de acum trei saptamani - trei saptamani ~i
jumatate ... dupa care a fost ce a fost partea cu Jandarmeria, a aparut articolul din "Cotidianul"
de luni, unde se spuneau ca noi avem la TEL VERDE 200 de telefoane ale Jandarmeriei, i-a

apucat pe aia sa faca un comunicat de presa ~i apoi a venit "Antena 1" la noi. lar noi nu aveam

decat 11 apeluri la nivel national ~i teritorial cetateni sau jandarmi care au sunat ~i am cerut
ajutorul OIRP sa gestionam aceasta problema. Oeci nu-i plecata de la noi. Dupa care ma

trezesc Tn "Adevarul" ca ala care a vrut sa faca ce a facut acolo ... n-am nici 0 problema, repet,

trebuia sa-mi puna poza sa-mi faca reclama pentru ca 0 sa pot sa ca~tig multi bani cand 0 sa
trec Tn avocatura de aici daca va fi cazul, peste opt ani sau zece ani. Numai pe consultanta pot
sa iau cateva sute sau mii de euro. Spunea acolo ca MAl nu are Tncredere Tn OGA, deci la
modul Tn care era formulata toata chestia aia trebuia macar sa bage un articol Tn care sa se



refere eventual la persoana mea fizica. Deci asta a reverberat luni de zile, in care tot am

incercat sa lamuresc problemele prin aceasta comunicare. $i nu s-a intamplat al?a. Plus ca,

legat de cazul cu Hayssam, iar 0 nebuloasa pentru mine ... Eu nu am inteles, de ce domnul

Andreescu este suparat pe mine. Cand erati in interventie de la Realitatea a spus ca nu

ascultam dispozitiile conducerii MAl. Partial corect, deoarece nu am ascultat dispozitia

dumnealui. De ce? Pentru ca i-a spus adjunctului meu duminica, cand I-am trimis cu l?eful de

birou de la Prahova l?i cu l?eful de serviciu de culegere de informatii, sa dea toate datele, i-a

spus, din cate am inteles de la adjunct, sa nu treaca in raport ca procurorul Doana i-a dat
dispozitie la al nostru. Pai cum sa nu spun al?a ceva, daca procurorul este abilitat, indiferent cum
e acela, daca acela este reprezentantul legii l?ida dispozitie unui organ care trebuie sa 0 puna in
aplicare, pai al?a trebuie sa fie. $i e problema lui ca dupa un an de zile trebuia sa-l?i lamureasca

altfel problemele. E 0 nebuloasa la care eu nu am toate amanuntele. Plus ca eu nu am inteles,
ca aici putem sa intram intr-o alta discutie l?ivroiam sa 0 evit l?i pe asta ... acela nu mai este la
noi acum. Acela cum a fost recomandat, cum au intrat al?tia in unitate care au intrat la DGA,

dupa aia cand am inceput sa instrumentam anumite aspecte de verificare pe ei vad 0 masura

agresiv-represiva l?i urmaresc sa 0 gestionez in al?a fel incat sa nu mai piece oamenii l?i macar
sa Ie dam de munca, sa fie ocupati, sa facem performanta, dar acela nu mai este la noi l?i nu

mai pot sa gestionez aceasta problema decat in parteneriat cu DGIPI, pentru ca acum s-a mutat
acolo. Este 0 chestie ciudata pentru ca s-a dus l?ia dat raport direct la domnul Andreescu. Eu nu

voiam sa spun lucrurile astea, dar l?iacela este angajat undeva, chiar daca i se da dispozitie de
catre comanda tot trebuie sa se l?tie de unde vine. Nu pot sa fac aprecieri pentru ca nu mai este
in curtea mea. Dar a plecat total aiurea toata problema asta, iar noi ce am facut pana acum ...

sa ma iertati de exprimare, eu sunt de profesie jurist l?i ancheta de 10 ani pe care 0 fac intr-o

forma sau alta, mai putin la MAl de cand sunt detal?at, imi spune unde sa ma duc pe un anumit

culoar. $i am respect fata de domnul Andreescu, pentru ca are multa experienta, se pricepe la

segmentul dumnealui, dar al?a suntem l?i noi pe bucata noastra, caci altfel nu mai eram aici pe

anumite considerente. S-au legat de domnul Morar, care trebuie sa inteleaga un lucru. Ganditi-

va in ce situatie sunt pus eu, pentru ca acela este leat de-al meu, de breasla sa spun al?a, eu
oricand pot sa ma intorc la Parchet. Am ajuns sa mi-i pun pe al?tia in cap, dar nu pe munca, nu

pe chestiuni interpersonale. Morar nu exista pentru mine ca persoana, el este un manager l?iaici
pleaca 0 discutiemailunga.Noiavem politia judiciara pentru care ne batem la MAl. V-am supus

atentiei lucrurile astea de ce? Pentru ca sunt cazuri in care noi nu primim delegare. A fost l?i

cazul celui de la Sectia 2 Politie, sau nu l?tiu de unde, pentru trafic de influenta de acum 0

saptamana. Morar a zis c1arde acum un an de zile: daca vreau iti dau delegare, daca vrei iti dau

delegare l?i lucrezi cu ai mei cu procurorul sau, daca nu, nu iti dau deloc. $i m-a intrebat acum 8

luni l?i acum 0 luna de zile cand am fost la dumnealui ... mi-a zis al?a: "De ce componentele MAl
trimit sesizari pe fapte de coruptie, nu prin DGA, ci separat?". Ca eu cand ma duc l?i-i spun hai

sa muncim, sa facem treaba, el spune: "Domnule, nu mi-ai dat tu sesizarea l?inu lucrez cu tine".
De ce spun lucrurile astea, pentru ca in momentul in care se poate intampla ceva,

dumneavoastra ma veti intreba pe mine, pe anticoruptie, l?i 0 sa spuneti: "Mai Santioane, da
raspuns mai repede!". Eu nu sunt in situatia sa va dau acest raspuns, pentru ca el nu imi da

delegare l?i e dreptul lui ca procuror. Daca vrea face cu mine, daca nu vrea nu face cu mine. $i
acest lucru poate da nal?tere la nil?te riscuri, cum a fost situatia domnului Carjan, cand nu eram

in masura, domnule Andreescu, sa-i dau 0 explicatie. $i cautam sa vedem daca avem acolo pe

cineva l?isa ne dea ceva de la dosar. lar batalia este mare pentru ca de la 01 ianuarie - nu mi-a

spus nimeni ceva concret - s-ar putea ca anumite institutii sa se reconfigureze. lar politia lui

judiciara ... eu 0 sa ma bat pentru politia mea judiciara, sunt de la Parchet aici, el de la Parchet -

se bate pentru politia lui judiciara care este de la MAl. $i i-am mai spus in fata colegial:

"Domnule, eu am un buget de administrat". $i pe relatii publice, cu domnul Carbunaru m-am
inteles foarte bine, ne-am reglat situatia din ultima perioada, nu avem nici 0 problema, dar i-am
spus l?i atunci l?i v-am informat, eu fac imaginea ministerului l?i a ministrului, iar acest lucru se



vede In presa. Cu exceptia a trei articole, de care v-am facut vorbire, noi nu avem imagine
negativa.

Oomnul secretar de stat Anghel Andreescu

Domnule ministru, am apreciat Intotdeauna ce a facut dansul ~i ~titi bine ca de la examen ~i

pana acum cateva luni am lucrat, pentru ca ne interesa ~i mi-a spus. Sunt ~i pre~edintele acelui
Comitet care conduce activitatea. Sufera la comunicare ~i sunt foarte suparat pe el pentru ca,
atunci cand dumneavoastra ati ordonat, pentru ceea ce a ie~it In presa trebuia sa facem lumina.

~i am numit 0 comisie, nu era logic? Oat prin ordin de zi, eram la conducerea MAl ~i sustin ~i
aici In fata colegilor, daca nu m-a respectat pe mine, trebuia sa-I respecte pe ministru. Pentru ca

domnul Manoloiu a facut acea cercetare ~i e logic ca trebuia sa c1arificam ce s-a facut cu acel

nenoracit de pa~aport: cine a dat, cum, cum s-au scurs informatiile. ~i normal ca dumnealui i-a

chemat pe fiecare, dupa care m-a informat pe mine, pentru ca trebuia sa prezint un material ~i

am primit un ordin expres In 2 zile sa-I prezint. Dupa ce ne-am chinuit 0 zi, 0 noapte ~i Inca 0 zi,

pentru ca dumneavoastra veneati ~i voiati materialul, abia dupa aceea aflam de la unii ca ~tiau
de aceasta situatie. Nu e 0 risipa de forta ~i de energie, deci nu e 0 lipsa de comunicare, mai
ales ca acel ofiter lucrase la dumnealui, apoi a trecut la cealalta structura. Ni~te materia Ie care
s-au scurs, tot de la noi s-au scurs. Nu e logic ca s-au dus la ziare undeva pentru ca cineva a

avut un interes ~i avem 0 structura ce se ocupa de acest lucru. Mai departe, ma intereseaza
foarte mult, tot de comunicare tine. Aceasta relatie dintre noi ... ca nu e de fata domnul secretar
de stat Toader, dar nu numai, ~i ceilalti secretari de stat ... vreau sa fiu cat voi fi In functie, daca

maine nu mai sunt nu, dar sa fiu respectat pe functia pe care 0 am. Daca dau un ordin trebuie sa

se execute. I-am precizat, domnule ministru, In fata colegilor ca nu se executa ni~te ordine ~i
dispozitii date de dumneavoastra ~i de conducerea ministerului. La urma urmei este infractiune

sau nu? Ca am facut aceea~i facultate. Apoi e yorba de relatii1e dintre dumneavoastra cu ~efii de

arma, totu~i Fatuloiu, Silion sau Pop sunt ni~te ~efi de arma. Vreau sa fie respectati, ca noi ne
realizam prin activitatea acestor patru oameni. ~i vreau din punct de vedere colegial ... cum s-au

simtit politi~tii, ca au venit In audienta, cand au aparut mascatii pe televizor ca se duceau la IGP

sa rid ice 0 femeie. Va rag sa Intelegeti atitudinea, apraape de respingere. Despre asta e Yorba,
rezultatele sunt foarte bune. Mai departe, noi avem 0 anume relatie Intre conducerea
ministerului cu Parchetul. Vrei nu vrei ei, ne coordoneaza prin legea judiciara. Nu vrem sa

stricam aceasta relatie, adica vreau ca ~i dumneavoastra sa aveti un alt fel de relatie cu ei, ~i
sunteti 0 componenta a MAl.

01. ministru Vasile Blaga

a observatie, domnule secretar de stat, sa fie aceea~i pozitie a DNA ~i fata de minister. Sa aiba
~i ei aceea~i pozitie fata de noi, cum 0 avem ~i noi, ~i nu au avut-o niciodata. Cate 0 zambareala
pe la urechea me'a sau a ta ~i cam atat. Tnrest, de fiecare data, dimpotriva, s-au dat comunicate
mar~ave pe sub noi, interpretabile. A~a ca, aici, Sintion are perfecta dreptate.

01. secretar de stat Anghel Andreescu

Sa discutam ~i despre acest lucru: completarea schemei. Suntem totu~i la 350. Nu exista 0 alta

structura Intr-o alta tara care sa ~tiu sa depa~easca acest numar. Nu uitati de cate ori am

intervenit la dumneavoastra In detrimentul unor oameni cu functii de raspundere de la Politie,
Politia de Frantiera sau de la Jandarmi. Deci am ajutat. ~i mai spun 0 chestiune, de cate ori am

spus pentru ce se Intampla la Cara~ Severin, Politia de Frantiera, Politia ~i 0 alta structura. Am
luat vreo masura? Am spus despre permise, cum se dau bani. Ca au venit la mine doua cadre

care mi-au cerut sa Ie Imprumut pentru ca la fiecare examen Ie luau cate 100 eura. ~i am facut

ceva pana acum la Permise? De aceea va rag, Intelegeti, nu am nimic cu dumneavoastra, dar
vreau sa cooperam. Asta ~i nimic altceva nu ma intereseaza nimic. Mi-ati spus despre Jandarmi.

Nu pot sa ma amestec In actul de justitie. Ati spus ca s-au facut documente, deci sa raspunda
Parchetul. Raspunderea este personala, eu a~a am Invatat In Dreptul Penal, deci nu ma pot



amesteca 'In continuare. Atata precizez. $i apoi Corpul de Control 0 sa prezinte domnului
ministru rezultatele controlului, pentru ca a~a e normal.

DI. chestor principal Dan Valentin Fatuloiu

Deci un singur comentariu vreau sa fac la raport. Am avut foarte multe discu1ii cu domnul S'Intion
~i dupa cazul de la IGP ~i cu alte ocazii. $tie foarte bine c.a echipa de conducere a IGP a

sus1inut aceasta structura, nu numai declarativ, ~i peste 190 din ofi1erii dansului provin de la
IGP, iar spa1iile sunt asigurate de catre noi. 0 singura problema contradictorie am avut

totdeauna, faptul ca dansul a fost creat 'In MAl ~i noi am declarat, ~i noi ~i to1i ~efii de arme, cu

to1ii ca avem toleran1a zero la coruP1ie. Ca aceasta institu1ie am creat-o sa ne ajute sa ne facem
cura1enie. $i intern, pe langa activitatea pe care 0 desfa~oara dansul, am aratat ca ne facem

cura1enie. Cum? 105 din peti1iile pe care Ie-am primit noi sau telefoane privind acte de corup1ie
Ie-am transmis de'lndata la DGA ~i dan~ii au realizat flagrante. De multe ori, 'Imi raporta

inspectorul ~ef: "Am 0 solicitare, am 0 declara1ie de la un ceta1ean care spune ca poli1istul i-a
dat". Realiza flagrantul ofi1erul din jude1ul respectiv, iar'ln comunicatul de presa nu se spunea ca

inspectorul ~ef sau ~eful poli1iei a cerut ~i 'Impreuna cu DGA ~i-a facut treaba. Acela~i lucru se
'Intampla ~i cu privire la formularea din material. $aptezeci ~i ~ase de cazuri 'In care func1ionarii
au desistat, din care am eu 52 de poli1i~ti care au refuzat mita. Acesta nu este numai rolul dvs.,

al prevenirii, pentru ca noi ne-am identificat locurile de risc, ne-am identificat oamenii ~i am
schimbat peste 40% din efective, acolo unde am constatat ca exista risc. Trebuie sa scoate1i 'In

evidenta ca nu este numai aportul dumneavoastra, ci ~i atitudinea noastra ~i a tuturor
manag~rilor din sistem de a ne face cura1enie, de a lupta 'Impotriva acestui flagel. lar
dumneavoastra sunte1i cel care ne ajuta1i. $i 'Inchei, spunandu-va un alt lucru: luam cazul de la

IGP. Este adevarat ca dimineata m-ati sunat, dar este foarte adevarat ca eu mi-am adus aminte, ,
ca 'In mai, 'In momentul 'In care a aparut situa1ia din Spania, chiar cu domnul ministru am
discutat, pentru ca am primit de la consulat anumite semnale. Am contactat DGI ~i am 'Inceput

sa facem chiar teste ~i sa ~ti1i ca, 'In mai, un subofi1er a picat la test ~i I-am dat afara. $i apoi
dupa ce am facut primele verificari ~i am cerut DGIPI sa faca documentare completa, faptele

respective sunt ca urmare a atitudinii noastre ~i nu ca urmare a ac1iunii directe a DGA, care,
repet, trebuie sa 'In1elege1ica dumneavoastra sunte1i un instrument pe care noi I-am creat, I-am

sus1inut financiar ~i uman ~i vrem ca mesajul'ln exterior sa fie acesta. Pentru ca 'In momentul'ln

care face1i un comunicat, pe mine ma 'Intreaba ca ~ef al poli1iei ~i daca eu nu ie~eam 'In ziua
aceea diminea1a ~i domnul ministru, parea ca 'In IGP nu ~tii ce se 'Intampla. $i chiar nu s-a

'Intamplat mare lucru, a fost 0 persoana civila care a luat pana la urma doua pachete de cafea, a
fost un subofi1er care ~tiu eu ce a mai luat. Am facut un comunicat comun ~i am 1inut sa spun
acolo ca am sesizat noi ~i am cerut sprijinul. Ca apoi sa vad pe televizor imagini din perchezi1ia

de la IGP ~i faptul ca au intrat masca1ii 'In IGP. Ceta1eanul ce sa creada? Eu am cerut ~i
ministrul de interne sa se faca curatenie sau sa creada ... toata ziua sa transmita televiziunile din,
fa1a IGP ... ca perchezi1ia ... sa para ca DGA ne face cura1enie, nu noj vrem sa ne facem
cura1enie. $i de aceea am insistat. $i un ultim exemplu va dau. Mediatizarea de la IGP, pe 0

fapta marunta pana la urma. $i ziari~tij au spus ca, daca este vorba doar de un pachet de cafea,
este nimic, daca este vorba de caziere falsificate este foarte grav, ~i nu a fost acest lucru, ~j
trebuia sa comunicam imediat, pentru ca eu nu aveam datele. Dar va dau un exemplu, am avut

cazul pe care I-am manageriat noi ~i nu dumneavoastra ~i nu am facut atat tam-tam pentru ca

loveam 'In propria institu1ie. Cazul celor doi inspectori ~efi de la Poli1ia de Frontiera. Am vorbit cu
POP, i-am spus ca avem 0 problema acolo pentru ca DIICOT, 'Impreuna cu BCCO, au
descoperit doi adjuncti. S-a spus ceva, s-a transmis din partea Politiei de Frontiera? Nu, a fost

un comunicat sec, far~ imagini, ~i s-a scos 'In eviden1a ca ne facem cura1enie. Inchei, spunandu-

va 'In continuare, vrem ca mesajul dumneavoastra sa fie c1ar~i toate activita1ile bune pe care le-

a1i facut nu Ie pute1i face ~i trebuie sa recunoa~te1i ca 80% din sesizari sunt venite de la noi, iar

atitudinea asta este determinata de managementul ministerului ~i de catre noi, a ~efilor, de a-~i
face cura1enie.



Domnul chestor general Virgil Ardelean

Nici eu nu puteam sa tac cu privire la treaba asta pentru ca am initiat :;;i am sprijinit aceasta
unitate la timpul respectiv, dumneavoastra ati aprobat-o, v-ati identifi~at :;;i ati pus mult efort sa
functioneze. Deci eu a:;; pleca de la urmatoarea chestiune: domnul Santion'trebuie sa ~tie ca
nimeni nu-i vrea capul :;;i nimeni nu-i dore:;;te raul. $i poate aceasta discutie din acest colegiu

poate va fi un temei serios de gandire :;;i pentru dansul ~i sa gandeasca a:;;a cum spune
barbate~te ~i sa gandeasca pozitiv, sa nu gandeasca negativ ca cineva are ceva cu dansul, ca

numai dansul vrea dreptate In tara noastra :;;i restul nu. Am sa fiu ceva mai dur :;;iImi cer scuze
de la Inceput. Deci abordez prima problema: componenta profesionala vreau sa va raportez ca

lasa de dorit esentialmente. Cifrele astea, varate de.domnul Sintion, sunt cifrele care Ie apartin

In prop0rtie de 70% altora, nu dumnealui :;;i nu unitatii de acolo. Prin urmare, prima chestiu~e
care trebuie rezolvata este referitoare la stilul de management, este 0 recomandare colegiala :;;i

prieteneasca. Mai multa aplecare asupra informatiilor pe care Ie aveti, mai multa analiza :;;i mai

putina poezie :;;i poveste ~i plimbare din stanga In dreapta a tuturor pe tot felul de componente
din ace lea secundare, ca de aceea nu va clarificati lucrurile pentru ca stati cu urechile mai abitir
decat altii la tot felul de pove:;;ti. Asta este prima chestiune. A doua, pozitia aceea a

dumneavoastra nu poate fi 0 platforma ca sa satisfaca tendintele de narcisism a unuia sau altuia

de acolo de la dumneavoastra, In defavoarea celorlalte structuri ale MAl, pe imagine. V-am

aratat ~i 0 sa dam ~i la grupul de control, cu un an Inainte am sesizat acele informatii, noi

Impreuna cu Politia. Era foarte corect sa ie:;;iti pe presa ca Politia :;;icu autoritatile din minister,

Impreuna cu dumneavoastra, I:;;i fac datoria. Nu sa ie~iti, sa lasati In ceata pe altii sa puna
Intrebari: aia ce au facut, DGIPI ce q.facut, politia ce a facut. Reveniti putin la un tratament mai

adecvat, exact a:;;a cum se spune aici, sunteti unitatea MAl ~i jucati rolul acesta, nu rolul
dumneavoastra privat. Daca vreti sa intrati In politica intrati In alte timpuri :;;i pe alte fundamente.
A treia problema: jumatate din activitatea dumneavoastra este din delegarile pe care vi le-a dat
Parchetul. Eu doresc sa supun atentiei dumneavoastra, ca sunteti jurist, :;;ia altora de aici, riscul
la care va expuneti. Riscul este unul constitutional, domnule procuror. $i anume ca In legea de

organizare :;;i functionare a dumneavoastra va spune foarte c1ar ce atributii aveti, cu privire la
calitatea subiectului. $i face referire, va rog sa cititi legea acolo, cadre ale Ministerului de

Interne. Dumneavoastra aveti 0 sumedenie, e delegatia procurorului, aveti 0 sumedenie de

activitati care Ie derulati In afara cadrelor MAl :;;i sa nu ne trezim cu 0 prostioara sa ne Intrebe
cineva. Unul care are minte :;;i care gande:;;te serios ~i profund juridic ... sa nu ne trezim ca ce

faceti dumneavoastra. 0 alta chestiune, In continuare yeti fi sprijiniti totalmente de toate

structurile MAl, ca nu exista ... nu are nimeni un alt interes. Rugamintea mea este sa va adunati,
ca sunteti tanar ~i foarte capabil. $i poate rostul acestor discutii barbate:;;ti este tocmai ca, In

cadrul comunicarii puteti face mult mai mult pentru ca asta s-a spus aieL Pentru ca este 0 unitate
facuta cu fonduri ale UE, ati avut suportul delegatiei Comisiei UE din Bucure:;;ti cat duce carul,

ati avut suportul tuturor factorilor care sunt responsabili In tara aceasta. Cred ca mai multa

maturitate mai multa profunzime ~i mai multa colaborare cu ceilalti factori, cu colegii
dumneavoastra de aici ~i cu ceilalti, va va fi de folos ~i yom analiza anul viitor un domn Sintion

Intr-adevar consistent ~i serios. Dar ~i pe munca lui putin :;;idaca participa :;;ialtii sa fiti generos
:;;i sa spuneti lumii cine participa :;;icum participa. Va multumesc.

Domnul X

Domnule ministru ca reprezentant al institutiei pe care domnul Sintion a invocat-o aici :;;icare ar
fi fost miezul acestei discutii, a:;;vrea sa arat :;;ieu cateva aspecte. Este necesar ca Intre unitatea

dumnealui :;;i institutia noastra sa existe Intr-adevar 0 comunicare. Aceasta comunicare poate a

existat, Insa ma gandesc ca mesajul transmis de dumnealui nu a fost perceput corespunzator.

De aceea a~ dori sa II invit pe domnul Sintion ~i pe ceilalti membri ai echipei manageriale ai

institutiei dumnealui sa ne a~ezam la 0 masa a tratativelor ~i sa abordam foarte concret modul

de relationare Intre institutiile noastre. Pentru ca a:;;a cum s-a aratat :;;iaici de catre alti vorbitori,
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DGA este institutia MAl. Ma gandesc ca ar trebui sa facem curatenie Tn interiorul acestei institutii

~i dupa ce am facut curatenie sa deschidem u~a sa vedem cum arata aceasta curatenie. ~i n'u
sa deschidem u~a Tnainte de a face curatenie. De asemenea, a~ dori ca pe langa a'ceste doua
aspecte privind comunicarea ~i Tntelegerea corecta a mesajelor reciproce, prezentarea Tn fata
presei, Tn fata opiniei publice, sa se faca ~i prin consultarea organului de specialitate din cadrul
MAl. A~a cum spuneati dumneavoastra, prin directia de profil, care ~tie cand cum ~i Tn ce fel
trebuie prezentate anumite imagini despre 0 anumita problema constatata Tn institutia noastra.
Va multumesc. ',

Domnul Dan Carbunaru

Tn primul rand vreau sa va spun ca, Tncepand de luni, a intrat Tn vigoare dispozitia conducerii
ministerului privind modul Tn care se gestioneaza comunicarea publica la nivelul ministerului.

Tnteleg ca toate structurile ministerului sunt Tncuno~tintate Tn legatura cu aceasta dispozitie. Este
adevarat ca cele doua momente importante care s-au produs Tn spatiul public Tn legatura cu

Jandarmeria ~i cu Politia au creat situatii clare de vulnerabilitate Tn planul imaginii ~i e pacat ca
un context care ar fi putut fi exploatat pozitiv, pe de 0 parte, dar ~i gestionat la nivelul propriu de
importanta, a fost un pic ratat. Poate este un moment sa reconfiguram un pic lucrurile. De la

Tnceputul acestei saptamani, respectiv de luni, cel putin Tn raport cu DGA lucrurile au intrat Tn

normalitate ~i comunicarea publica ce vizeaza activitatea DGA se desfa~oara prin DIRP, ceea

ce trebuie sa se Tntample ori de cate ori e vorba de 0 componenta a aparatului central a

ministerului. Sigur, lucrurile acestea nu se pot face fara 0 conjugare cu modul Tn care se face

comunicarea publica ~i la structurile componente ale ministerului, fara a avea senzatia - am
primit deja semnale prin presa precum ca Dan Carbunaru sau DIRP monopolizeaza, tine

robinetul de informatii publice din minister. Nimic mai fals. Rolul nostru aici este nu doar de a ne
pune de acord, ci de a crea 0 imagine reala, nu una distorsionata, care sa exploateze anumite

zone de interes, poate chiar profesional, dar unul care nu s-ar suprapune peste interesul
ministerului. Multumesc frumos.

DI. chestor principal Nelu Pop

Ma simt obligat sa vorbesc, chiar daca pe scurt, Tntrucat structura pe care 0 coordonez a fost ~i

exista Tnca multa coruptie. Dupa cum ~titi, domnule ministru, Tmpreuna cu conducerea
ministerului, cu dumneavoastra, cu colegii mei manageri de la nivel mediu ~i Tnalt, am facut

eforturi deosebite Tn primul rand pentru auditarea tuturor structurilor componente ~i pentru a
coopera foarte bine cu DGIPI ~i cu noua structura Tnfiintata pentru combaterea coruptiei. Va
raportez ca, Tn acest an, am facut 86 de sesizari la DGA, iar totu~i un lucru Tmbucurator - Tn41
de situatii politi~tii s-au desistat. Daca acum un an sau mai mult de an nu aveam decat una-doua

pe an, acum avem ~i desistare, de ci refuz de mita, pentru 95 milioane la Directia Radauti. Doua
probleme pe care eu Ie vad pentru a fi luate Tn atentie Tn continuare ~i de catre noi, dar ~i de
catre DGA, componenta preventiva care trebuie sa primeze, ~i Tmpreuna cu noi ~i singuri. Sa nu

uitam ca sunt foarte multi colegi frustrati, plecati din structurile noastre operative la DGA, care

multi dintre ei nu ~i-au regasit locul nici acolo ~i au plecat Tn alta parte, ~i care au 0 atitudine ~i
mentala dar ~i de exprimare , acolo ~i Tn toate mediile Tn sensul de a pune Tntr-o lumina

neplacuta structurile de unde au plecat. Va raportez, acestea sunt problemele pe care voiam sa
Ie prezint.

DI. Director general Marian Sintion

Domnule ministru, 0 sa Tncerc Tntr-un raspuns sa dau Tnca 0 lamurire, sa nu sune aItfeI, ca un

contraraspuns. L-am sprijinit, zic eu, pe domnul inspector general Fatuloiu, pentru ca Tncazurile

pe care le-a avut I-am sesizat din timp ~i a putut sa-~i faca 0 strategie de comunicare. ~i ca un

alt exemplu, nu vreau sa vorbesc despre situatia lui Popescu Victor de la Constanta, sa ~titi ca
dumnealui ne-a se~izat Tn legatura cu un inspector principal de politie, care a fost arestat pentru
trafic de influenta. In comunicatul care s-a dat ~i Tn alte comunicate am reliefat rolul IPJ, iar Tn

momentul Tn care a aparut 0 speta, am discutat cu dumnealui ca purtatorul de cuvant sau ~eful
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serviciului sau cel care este de la noi, ~i In comunicarea cu DIRP, lasand la 0 parte ultima

perioada In care au fost discu~ii1e, sa faca 0 strategie In care MAl sa iasa bine. Deci nu am
urmarit 0 anumita particularitate. Ca In material acum nu sunt cuprinse decat cifric ... noi In

raportul de bilan~ am solicitat ajutorul DGIPI sa ne dea, pe arme, ~i 0 sa cerem ~i de la Parchete,
sa aratam cum au fost evolu~iile pe ani ~i legat de anul acesta sa aratam contribu~ia fiecaruia.

Cu sesizari, cu informa~ii sau informari ~i cum a progresat acest fenomen. $i este indubitabil
rolul pe care I-a avut IGPF ~i IGPR In a face aceste sesizari privind a~a-numitele desistari cand

angaja~ii ministerului de la cele doua componente ne-au sesizat ~i am aratat ce au facut

cetatenii. Deci aici, Intr-adevar, au dreptate, dar am vrut sa fac acest amendament. Legat de
pozitia pe care a adoptat-o domnul Antonescu, sa ~ti~i ca avem 0 comunicare foarte buna, cel
pu~in din punctul meu de vedere, ~i am urmarit sa purtam multe discu~ii cu comanda
Jandarmeriei, dar a fost ~i 0 particularitate. Domnul inspector general vroia sa discutam la

popota la dumnealui acolo ~i am spus: "Hai sa ne vedem la clubul MAl, nu pot sa merg la
popota", mai ales ca era In subordinea Direc~iei Logistice ~i ~eful acesteia, care acum am In~eles
ca ~i-a depus dosarul de pensionare pe fondul ultimelor discu~ii. Legat de rela~ia mea cu

Parchetul, din punctul meu de vedere am 0 rela~ie foarte buna. De ce spun asta ? Pentru ca

toate delegarile care s-au dat pana acum sa ~ti~i ca s-au dat pe rela~ie interpersonala, In

condi~iile In care mul~i procurori sau judecatori nu cunosc diferen~a Intre DGA ~i DNA. Noi primul

caz I-am avut cu Oradea ~i va spun un c1i~eu de via~a. M-am nimerit la DNA sa discutam cu

dumnealor sa ne dea delegare ~i atunci I-am cunoscut pe domnul procuror ~ef Moldovan de la
Oradea ~i am aflat ca are ~i alte cazuri In lucru ~i am avut informa~ii de la fostul adjunct, este

meritul lui aici, ca are acea lucrare cu vame~i cu poli~i~ti de frontiera, care s-a ~i materializat Intr-

un rechizitoriu cu 29 de inculpa~i. $ti~i cum a decurs discu~ia? Le-am zis: "Domnilor, va rog

frumos da~i-ne sa lucram", dar el mi-a spus a~a: "Pai nu 0 sa iasa, nu 0 sa fie cine ~tie ce". $i

am spus: "Nu ave~i de ridicat Inscrisuri, nu ave~i de facut perchezi~ii, nu ave~i de audiat multe
persoane" ~i a zis ca 0 sa se gandeasca ~i dupa aceea a venit ~i ne-a dat delegare. 6 luni am

muncit pe dosarul acela, au fost audiate mii de persoane, ne-a costat 0 gramada de bani, de

ordinul miliardelor, sa bagam 0 echipa de 13 anchetatori. $i de aici pleaca aceasta comunicare.

Legat de celelalte competen~e, cand procurorii nu vor sa ne dea ... ~i nu ma refer la cei teritoriali,
ma refer cand pleaca la nivel de strategie. Unde avem comunicare am ajuns sa lucram ~i pe

DIICOT ~i am facut ~i facem informari scrise saptamanale sau la doua saptamani sau lunare In

care reliefam munca noastra ~i ~inem la curent comanda MAl pe liniile de componen~a, fie sub
forma aspectului ca sunt membri ai Comitetului Strategic. Oar din pacate domnul ministru
secretar de stat spune ca-i trimit scrisori de dragoste ~i nu-i plac aceste tipuri de informari. Legat

de spe~e, am lucrat cu DIICOT, aduce~i-va aminte ca a fost 0 spe~a mediatizata cu chinezii, cei
care aveau restaurantul cu bordel ~i a~a mai departe ... Noi nu am putut sa ie~im In fa~a ~i sa

spunem ca este munca noastra acolo, dar MAl, pe crima organizata dar indirect pe noi, pentru

ca erau implica~i poli~i~ti, Insa nu au fost dovedi~i pe corup~ie ... noi am acordat sprijin
Parchetului. $i mai sunt ~i alte spe~e, cum ar fi de exemplu, ~i nu a~ vrea sa divaghez, noi am

lucrat pe spe~e In care cadrele MAl erau implicate, fie ca au desistat, cum a fost un poli~ist la

Maramure~ ~i a dus la arestarea primului procuror de la Dragomire~ti-Maramure~. Oar noi nu

putem sa ie~im In fa~a ~i sa mediatizam anumite lucruri pentru ca dupa aceea ne pa~te acest
rise despre care spunea domnul Ardelean. Deci mai pe romane~te, ma duc cu cer~itul sa mi se

dea de munca ~i am ajuns In situa~ia asta, iar performan~a pe care 0 avem In special pe
anchete, poate cu defectele pe care Ie-am aratat In timp, sunt pe rugamin~i pe care Ie adresam
la nivel interpersonal.

Tntr-adevar, a fost 0 discu~ie sincera ~i este bine sa fie a~a. Nici nu Incape discu~ie ca avem

nevoie de DGA, de aceea am Infiin~at-o. Nici nu Incape discu~ie ca nu are rezultate, sa nu
mergem nici In extrema cealalta. Componen~a ~i structura oamenilor este ce a putut sa ofere



ministerul, nu i-am adus de pe alte meleaguri, i-am adus de la dumneavoastra. A:;;a i-a~i dat,
a:;;a-i ave~i. $tiu :;;ieu ca, :;;iIn uzina era la fel, cand se facea 0 seqie noua nu-i dadeam pe cei

mai buni :;;i pana la urma ne luam cu mainile de cap pentru ca aveam un director de:;;tept :;;i pe

care vedea ... "Aha, tu I-ai dat pe cel mai prost, Siaga? ... Tu mergi :;;ef la sec~ia aia ... Sa trai~i
:;;efu', am In~eles!". $tia meserie directorul meu :;;icam a:;;a proceda. Deci a:;;a ca, va rog, vizavi

de natura oamenilor. Tn ceea ce prive:;;te ordinul vizavi de comunicare ... el se refera, :;;iva rog
sa-I ave~i In vedere In urmatorul sens ... :;;i am vorbit cu dl. director secretar general :;;i cu dl.

Carbunaru ... doar la aspecte care pot deveni sensibile pentru minister. Nu ma intereseaza pe
mine modul In care - :;;i 0 face foarte bine :;;i II felicit - Poli~ia de Frontiera spune cum a prins
morunul. Perfect, trei zile la rand: 0 data a ie:;;itcu icrele, a doua zi cu morunul treaz, a treia zi cu

... Perfect, a vandut foarte bine marfa :;;ie perfect a:;;a. La fel Poli~ia. Oar In momentul In care

apar elemente sensibile trebuie men~ionata institu~ia respectiva, pentru ca apare ca 0 structura a

ministerului "omoara" 0 alta structura a ministerului care nu s-a implicat :;;i, dimpotriva, trage
concluzia cel de la $tiri de la 0 televiziune ... tolereaza ... ca indirect transmite mesajul respectiv.

Ceea ce nu e cazul, ca iar colaborarea este foarte buna. Deci la asta te rog, Marian, sa fii foarte

atent :;;i aici trebuie sa colaborezi foarte bine cu Dan :;;i cu Rare:;;, pentru ca orice ac~iune a

noastra tehnica pana la urma ajunge Intr-o interpretare politica. Grice, ca a:;;a este lumea facuta

din acest punct de vedere. Deci mai multa sensibilitate la lucrurile acestea. Nu suntem du:;;mani
Intre noi In minister, ci dimpotriva, trateaza-~i colegii cu toata deschiderea :;;ivei avea tot sprijinul
:;;ivei avea de lucru. Rog DGIPI sa lucreze strans cu ei, rog :;;ipe dl. Fatuloiu, :;;i Jandarmeria, :;;i

IGSU, :;;i Prefecturile, to~i cei care avem In subordine oameni, sa colaboram cu D.G.A. Pentru

ca, pana la urma ea a fost creata, sa procedam pu~in altfel decat au facut-o ceilal~i :;;i lucrurile se
vad. Am vazut chiar din partea unor anali:;;ti politici care nu ma iubesc sub nicio forma, nici pe

mine :;;i nici ministerul, ca au recunoscut ca, totu:;;i, este adevarat .... explica~iile ca, cota

ministerului :;;ia armelor cre:;;te este ca ei, spre deosebire de al~ii, Incep sa-:;;i faca ordine. Deci
asta Inseamna inclusiv aprecieri la adresa ta. Eu nu sunt absurd sa nu vad ce merge bine. Oar

trebuie sa colaborezi cu speciali:;;ti, ca tu e:;;ti specialist jurist, e:;;ti procuror, e:;;ti anchetator, ei
sunt poli~i:;;ti, dar comunicarea ... :;;i ei au meserie, :;;i 0 stapane:;;te foarte bine Carbunaru cu
oamenii lui :;;iRare:;;. Sine, va mul~umesc, mergem mai departe.

01. chestor general nicolae Berechet

D-Ie ministru, dl. director al Direc~iei Financiare va prezenta cateva considerente privind
structura de buget pe anul urmator.

01. ministru Vasile Blaga

Am sa va rog sa transmite~i fiecare :;;ef de arma, :;;i :;;eful sindicatelor :;;iCorpul :;;.a.m.d., ca sa

:;;tim cum stam vizavi de buget, de compara~iile cu bugetul pe 2006, chiar daca noi am tratat aici
In material - dl. Chesnoiu :;;i sper sa nu fi gre:;;it eu dl. Chesnoiu - bugetul cu rectificari cu tot,

pentru ca bugetul ini~ial pe 2006 a fost mult mai mic. Cu toate astea, bugetul pe 2007 are 0

cre:;;tere, deocamdata, de 17 % fata de cel rectificat de 4 ori, fata de cel initial foarte mult, iar fata
de 2005 cu mai mult de 50 %, 54 %. Va rog sa eViden~ia~i'In primul r~nd, ca eu :;;tiu ce sa
transmite~i In teritoriu, asigurarea fondurilor pentru salarii, alte drepturi, echipament, concedii
:;;.a.m.d. sa se duca vestea In minister ca nu au probleme din acest punct de vedere. Ca mai aud

pe la diferite col~uri fel de fel de lucruri, de:;;i suntem sigura conducere a ministerului care acorda

toate drepturile, mai pu~in cele interzise de catre Guvern prin ordonan~a de urgen~a :;;i unde nu

mai discut eu. $i prima de vacan~a 0 asiguram. Spune~i-Ie toate, ca sa stea lini:;;ti~i,sa stea sa
munceasca cu drag :;;i spor aparatul Ministerului Administra~iei:;;i Internelor de la 01 ianuarie
pana la 31 decembrie 2007. Va rog.

01. chestor Chesnoiu Nicolaie

D-Ie ministru, va mul~umesc pentru prezentare. Ca 0 noutate, Intr-adevar, cre:;;terea este numai
de 17 %, dar datorita celor 4 rectificari. La Inceputul anului, cre:;;terea - daca 0 facem la ora



actuala - este de 40-45 % fata de bugetul respectiv. De aceea ~i cre~terea fata de 2005 este de

54, %. ~~e~ ceo~re~uie sa. se retina este faptul ca anul viitor asiguram dreptu~ile salariale pentru
totl, pO.htl~tl,mlhtan, ~unctlonari publici din minister ~.a.m.d., se introduce cum ati mentionat ~i
dvs. pnma de vacanta pentru functionarii publici ~i politi~ti. Este prima oara cand apare in buget
aceasta reglementare, iar anul viitor avem inca de incadrat, aprobati deci prin Proiect, 12900 de
indicatori pentru IGSU, Jandarmi, ... '

01. ministru Vasile Blaga

Atentie inca 0 data va rog, dl. Dobre, dl. gen. Secara, avem bani, nu-i 0 problema, dar rog
Auditul, faceti-va ~i 0 analiza foarte serioasa

01. general Vladimir Secara

D-Ie ministru, am avut 0 discutie de principiu cu dl. secretar de stat Dobre ~i noi ne dam seama

ca la un moment dat vor fi poate mai multi oameni decat necesarul. Dar, rugamintea mea, ~i va

rog sa aprobati, ca in semestrul 2 al anului 2007 ... De ce va solicit acest lucru ? Noi am avut

8000 de militari in termen, am angajat 12000, sa mai angajam in prima parte 2000, facem

16000. Pe tura, in situatii de urgenta de 24 h vom avea 8000 de oameni, ceea ce va acoperi

efectivul de oameni pe care I-am avut cu militarii in termen. Daca sunteti de acord. $i pe urma
analizam, ne mai trebuie. intr-adevar, ne vor trebui oameni pentru centrele operationale, ca aici

sunt posturi de of iter.

Oomnul secretar de stat Paul Victor Oobre

Poate ar trebui sa prezentam in Colegiu, in ianuarie sau februarie, 0 analiza. Probabil bilantul
IG.S.U., care sa aiba in vedere: 0 data - 0 dimensiune optima care sa asigure capacitatea de
interventie, oricum efortul facut anul acesta permite ca la 01 ianuarie sa nu avem emotii privind

posibilitatile de interventie; doi - acele centre operationale care sunt structuri mod erne ~i care
sunt oarecum intarziate (sunt 8 pe regiuni); a treia chestiune - trebuie sa dimensionam ~i

numarul ofiterilor pentru ca acum avem nevoie ~i de cadre ofiteri ~i va trebui sa vedem in aceste

cifre ~i, ceea ce vom face intr-o perspectiva imediata, imbunatatirea sistemului de comunicare.
De altfel, d-Ie ministru, vreau sa va informez ca am propus ca pe 11 decembrie sa avem

Comitetul National pentru Situatii de Urgenta pe acest an. Avem ~i ~edinta ordinara ~i avem ~i
ni~te propuneri in cadrul Proiectului cu Banca Mondiala un sistem de comunicare, inspectorate

judetene, p!efecturi, toate ministerele din Bucure~ti cu centrele lor operationale, centrul nostru,
ministerul. In acest cadru trebuie sa avem 0 dimensionare cat mai optima a indicatorilor ~i va

vom prezenta 0 analiza astfe I incat lucrurile sa Ie facem cat mai bine pentru institutie ~i pentru

efortul care se face.

01. X

... jandarmii - 1667 de indicatori, Unitatea Speciala de Aviatie - 409 indicatori, ~i, respectiv,

promotia de anul viitor - 100 de indicatori.

01 . ministru Vasile Blaga

D-Ie Andreescu, cei 409 indicatori tin cont ca anul viitor incep sa intre elicoptere, pentru ca,

suntem in faza finala a caietelor de sarcini. Cand se incepe prima etapa a licitatiei, cumpararea

caietelor de sarcini, d-Ie secretar de stat?

01. secretar de stat ANGHEL ANOREESCU

in prima parte a lunii decembrie.

OI.X
De fapt, d-Ie ministru, principalele intentii au fost exprimate. Au venit ~i Ie-au luat



01. ministru
Rugamintea mea este ca dl. secretar de stat Andreescu, urgent, d~. as~azi,.de maine, ~a fa_ce~

demersurile necesare pregatirii echipajelor, ca 0 sa fim de mirullumll. Vin ellcopterele ~I ~ s~. n:~
duc sa ma uit la ele, fac poze cu ele. Pregatirea unui pilor de elicopter este mult mal dlflclla

decat cea a pilotilor de avioane, mult mai dificila ~i costa enorm, in jur de 100.000 eurotom. De

aceea, trebuie s~ discutam cu Ministerul Transporturilor, ca la ei este ~coala, sa ajungem la un
protocol in care sa ne coste cat mai pu'in pregatirea, dar sa facem recrutarile. Armata nu are de
unde sa va dea oameni. Tineti cont d-Ie secretare de stat ca vin elicopterele peste noi in, ,

semestrul 2 al anului viitor ~i 0 sa ne uitam la ele.

01. X

Daca noi facem acele centre opera'ionale, ca in,eleg ca elicopterele or sa aiba ~i 0 distribu'ie

teritoriala ...

01. ministru Vasile Blaga

6 - Tulcea, la~i, Craiova, Cluj, Caransebe~ ~i Bucure~ti.

OI.X
... sa fim ~i noi coordona'i, pentru ca elicopterele necesita anumite condi'ii. Merg cu centrul

acolo decat sa ma duc in alta parte.

OI.X

D-Ie ministru, ca 0 noutate a~ mai remarca aici introducerea cadAastrului general in 6 jude,e -

etapa I 2007, urmand ca la rectificare sa discutam etapa a II-a. In linii mari permite'i sa fac 0

concluzie ca fondurile aprobate ministerului pe anul 2007, ca proiect ma refer, asigura derularea

ac'iunilor, sarcinilor ~i misiunilor specifice. Urmand ca la rectificarea bugetului din anul urmator

sa solicitam eforturi suplimentare pentru celelalte ac'iuni care in primul semestru al anului 2007

nu vor putea fi ... Ma refer la cheltuieli de intre'inere.

Oomnul chestor general Nicolae Berechet

D-Ie ministru, vreau sa fac 0 precizare, fara sa intru in detalii, pentru ca ne-am izbit de ea in

cursul anului financiar trecut. Pana acum un an am avut prevazut in legea bugetului prevazut

posibilitatea achizi'ionarii de combustibili in sistem compensator. Nu mai avem acest lucru ~i ne
pune intr-o aparenta libertate mai mare dar e de fapt 0 dificultate. Rog respectuos pe domnii

ordonatori de credite, pe ~efii structurilor, sa se gandeasca foarte bine cum gestioneaza

problema carburantului ~i sa ne ceara din timp corec'iile de rigoare, pentru ca este absolut

nefiresc sa mai vorbim acum de cota pe ma~ina. Nu exista cota pe ma~ina, in plan mediatic nu

este deloc bine sa se spuna a'i cumparat ma~ini ~i Ie 'ine'i pe dreapta. Eu incerc sa facem un
capitol de aten'ie, special ~i permanent pentru anul viitor ... inclusiv 0 rezerva la care mai putem
apela, dar sa fie 0 gestiune in perspectiva, macar cu 0 luna de zile inainte sa ~tiu ca nu am nicio

problema, ca intr-o luna putem gasi solu'ii pentru orice fel de avarii.

01. X

D-Ie ministru a~ dori ca anul viitor sa se 'ina cont de faptul ca cei 5101 de indicatori care au fost
repartiza'i Jandarmeriei pentru transformarea militarilor in termen in subofi,eri, in profesioni~ti, s-

a facut tinandu-se cont de faptul ca in anul viitor se va trece la asigurarea de echipamente ~i

instalarea sistemului de paza perimetrala a obiectivelor. Tn aceasta idee am regandit

dispozitivele de paza ~i ar fi benefic pentru noi ca aloca'iile bugetare sa se fie facute din prima
parte a anului 2007 pentru a putea trece la un sistem de paza integrat cu resurse umane ~i cu
sisteme tehnice. De asemenea, cei 1667 indicatori care sunt prevazuti tot pentru transformarea



militarilor In termen In profesioni~ti sunt pentru structurile de ordine publica ~i, de asemenea, ar
fi necesar ca Incadrarea sa se faca In primul semestru al anului viitor.

01. ministru Vasile Blaga

Oepinde de dvs., fonduri aveti.

01. X

Oaca Imi permiteti, d-Ie ministru, Impreuna cu OMRU yom face un proiect de ordin al ministrului

prin care vrem sa descentralizam, pentru ca va fi problema de anul acesta.

01. ministru

... sa transferam fondurile toate ~i sa Ie gestionati ...

01. ehestor general Nieolae Bereehet
01. ministru, dl. cms. ~ef Lunca~u va prezenta dHeva din preocuparile ~i rezultatele structurii pe

care 0 conduce privind standardizarea ocupationala a functionarului de la ghi~eu.

01. ems. !jet Lunea!ju
01. ministru, vreau sa realizez 0 prezentare sintetica a materialului pe care II supun astazi

validarii Colegiului ministerului, cu respectarea stricta a ordinului ministrului 986/21.10.2005
privind elaborarea ~i utilizarea standardelor ocupationale In unitatile MAl. A fost 0 activitate
destul de laborioasa care s-a desfa~urat In premiera, pentru ca In premiera a trebuit sa realizam

acest standard ocupational, conform noilor reglementari In acord deplin cu standardele

europene In materie, am colaborat foarte bine cu Ministerul Muncii ~i am reu~it sa introducem

aceasta noua ocupatie In c1asificatia ocupatiilor din Romania ~i ne-a luat destul timp. Ne-au

solicitat 0 multime de detalii, de amanunte, ~i chiar 0 colaborare mai dificila la Inceput cu
Ministerul Muncii care apoi s-a materializat prin Inscrierea In Codul C.O.R. Ca prezentare a

standardului, nu voi intra In amanunte pentru ca este la Indemana fiecarui participant din

Colegiu. EI are 0 descriere generala, precum ~i 0 descriere a celor 9 unitati, care sunt specifice
activitatilor principale pe care Ie desfa~oara functionarul de eVidenta de la ghi~eu. Este 0

activitate extrem de complexa, care presupune multe abilitati ~i cuno~tinte legislative, conexiuni
(In domeniul eVidentei persoanelor, al starii civile, al pa~apoartelor, al permiselor, al
Inmatricularilor). Tocmai de aceea consideram ca va fi un instrument de lucru extrem de util In

ceea ce prive~te modul de lucru al functionarilor de la ghi~eu, fie cei angajati de consiliile locale

~i judetene, fie de catre politi~tii ~i personalul contractual pe care Ii avem noi deta~ati la serviciile
publice comunitare de eVidenta a persoanelor. Nu In ultimul rand, am urmarit racordarea pe

deplin a acestui standard ocupational ~i la managementul de sistem al calitatii, implementat de

Inspectoratul National pentru Evidenta Persoanelor, care a fost evaluat ~i certificat de Comisia
de certificare, acreditare ~i supraveghere din Ministerul Administratiei ~i Internelor. La data de
01.06.2006, am primit certificatul semnat de dl. secretar general Berechet ~i suntem In

monitorizare continua. Oeci practic am reu~it sa intram ~i din acest punct de vedere In randul

lumii cu standardizarea la nivel european ~i sper sa desfa~uram 0 activitate cat mai buna ~i In
continuare din acest punct de vedere. Va multumesc.

01. ministru Vasile Blaga

Este un material extrem de bine prezentat, dar am 0 rugaminte catre Colegiu. V-a~ ruga sa II

amanam ~i pe acesta pentru luna viitoare daca nu avem alte probleme, pentru ca II rog sa se

pronunte, pe Liviu, ~i domnii chestor Alexandru l?i Birlatan. Va rog foarte mult daca aveti
observatii de facut sa Ie trimiteti dl. Luncal?u. Mie Imi place foarte mult cum a pregatit materialul

~i sa-I aprobam In ~edinta de luna viitoare. De acord ? Oeci II amanam ~i felicitari pentru cum 1-
ati prezentat.



01. chestor general Nicolae Berechet

D-Ie ministru, va cer permisiunea ca In legatura cu cele doua puncte care nu s-au prezentat,

respectiv cel privind structura, locul pozi'ionarii Centrului de Cooperarea Poli'ieneasca ~i cel de
la punctul 8, privind formarea cadrelor, nu sa evitam discutia In Colegiu, ci sa inversam putin

ordinea, sa vi Ie prezentam a~a cum sunt ele in mapa acum, asUel Incat la ~edin,a viitoare,
reprogramandu-Ie, sa dam un obiect de decizie mai concret Colegiului. Adica sa Ie reprogramam

dupa ce Ie prezentam Intre timp dvs. pentru ca nu Ie mai discutam astazi.

01. ministru Vasile Blaga
De acord. Saptamana aceasta putem organiza 0 discutie restransa cu factorii direct implicati de-

o parte ~i de alta. Am ~i eu 0 preocupare ~i a~ vrea sa 0 analizam cu toata responsabilitatea
vizavi de modul In care se va manifesta celalalt material propus de Fatuloiu, modul cum se va

realiza cooperarea poli'ieneasca dupa 01.01.2007. Adica, observ de multe ori la unii dintre noi

ca nici chiar noi nu trecem mintal peste 01.01.2007, In care 0 sa vede'i ca in 6 luni de zile nu vor

mai arata multe cum arata astazi. 0 sa vede'i dvs., ~i Imi pare rau ca nu va pot duce la consilii

JAI sa vede'i aspectul extraordinar In tot ceea ce Inseamna colaborarea poli'ieneasca In cadrul

statelor membre, ca de fapt ideea este de a face 0 poli'ie cu componente na'ionale ~i atunci ~i
eu am Intrebarea mea fa,a de locul Centrului de Cooperare. A~ vrea chiar fara parti-prix-uri, fara
a-i gasi cuiva un loc de munca sau altcuiva, fara a-i da altuia 0 grija In plus ... totu~i, sa vedem

care este cea mai buna solu'ie pentru noi. Sa 'inem cont ca asigura informatii nu numai pentru
Politie, dar ~i pentru alte structuri ale ministerului. Toate astea sa Ie punem una langa alta, sa
vedem care e colaborarea cu Punctul National Focal. Le punem toate In sac ~i sa vedem ce

decizie absolut logica, functionala, care sa 'ina cont de noul loc al Poli'iei dupa 01.01.2007. Tot

ministerul este important, va spun Inca 0 data, dar pe statele membre Ie intereseaza spa'iul de

siguran,a. Doua lucruri intereseaza - eu tot repet la fiecare ~edin,a - securitatea spa'iului UE ~i

pia,a libera. Avem pia,a libera ~i mai apare 0 problema, spa'iul de drepturi ~i liberta,i. Treaba 0

are In special Poli'ia, In primul rand, ~i Magistratura. Este problema pe care vreau sa 0 trata'i cu

toata responsabilitatea ~i nu cu un parti-prix dintr-o parte sau alta. Trebuie sa gasim cea mai

buna solu'ie ~i II rog ~i pe dl. chestor Andreescu ~i pe Gabi sa va implica'i - pana la urma
discutam de Departamentul de Ordine Publica - sa vedem care ar fi locul cel mai potrivit. Asta

nu Inseamna ca luam atributii de la unul ~i dam la altul. Prea mult pune'i a~a problema ~i nu e

corect sa 0 pune'i a~a. Trebuie sa func'ioneze optim.

01. chestor general Nicolae Berechet

Intervine 0 problema care nu se regase~te pe ordinea de zi, dar va rog respectuos sa fi'i de
acord cu 0 prezentare foarte sintetica din partea dl. inspector al Poli'iei de Frontiera, care se

refera la optimizarea structurilor pe care 0 conduce, cu ultimele modificari, ~i trebuie cunoscuta
de Colegiu.

Insp. gen. NELU POP

DI. ministru, domnilor colegi, avand in vedere etapa pe care 0 finalizeaza ,ara noastra ~i noua

etapa, Schengen-ul, cat ~i ultimele evenimente din ultimii ani privind trecerea peste frontiera a
unor persoane date In urmarire ~i nu numai, am considerat ca este necesar ~i i-am prezentat 0

analiza dl. ministru mai sintetica, acum 0 luna, ca este necesar sa ne reorganizam componenta

noastra centrala cat ~i din teritoriu, pentru a face 0 Politie de Frontiera mai flexibila, mai fiabila,,

cu 0 reorientare de aproape 80 % In ceea ce prive~te supravegherea ~i controlul frontierei. Va

raportez dl. ministru, sigur am avut In vedere ~i eliminarea unor paralelisme ~i 0 analiza pe care

am facut-o In comun cu dl. inspector general al Politiei Nationale. De aceea, in continuare Politia

de Frontiera Romana ac'iona ~i are competen,e' In co~formitate cu Ordonan,a 104 / 200'1,

urmand ca Inspectoratul General al Politiei Romane, daca sunteti de acord, sa preia pe linia

criminalita'ii organizate prin structura de crima organizata In totalitate problematica privind
criminalitatea informatica cu mijloace de plata falsificate, electronice ~i moneda, traficul de



emigran~i savar~ite de condi~iile Legii 39, a celor de fiin~e umane in condi~iile Legii 678, cu

modificarile ~i completarile ulterioare. Pe linie de investiga~ii criminale, problematica privind
infrac~iunile contra persoanei, morti suspecte, cadavre cu identitate necunoscuta, persoane cu

identitate necunoscuta, vatamari corporale, furturi de pe nave ~i patrimoniul public, cele pe linie
de arme, substan~e toxice ~i explozivi, care nu fac obiectul unor infrac~iuni la regimul frontierei.

Pe linie de ordine publica au fost discu~ii inclusiv in presa. Eliminarea ac~iunilor punctuale de
genul acelor controale pie~e in targuri, oboare, societa~i comerciale ~i includerea elementelor

noastre, ale Poli~iei de Frontiera, de dispozitiv in sistemul integrat de interven~ii la evenimentele
sesizate pe sistemul unic de apel 112 pentru respectarea principiului cel mai apropiat poli~ist la

fa~a locului, la evenimentul care are loc. Pe linie de poli~ie rutiera, pentru ca mul~i poli~i~ti de

frontiera efectiv opreau traficul in zona incidenta frontierei, in loc sa curga, sa fie fluent, i~i

faceau de lucru, ~i atunci am eliminat ~i aceasta competen~a, urmand ca noi daca avem
informa~ii sa executam ac~iuni punctuale impreuna cu I.G.P.R. De asemenea, foarte important in

ceea ce prive~te Poli~ia Transporturi Navale, va propunem dl. ministru radierea din state Ie de

organizare ale Poli~iei de Frontiera Romane 55 de posturi, din care 1 ofi~er ~i 54 de agent, care
au fost preluate in 1999 odata cu unele sarcini pe aceasta linie, ~i redistribuirea acestora catre

Politia Nationala. De asemenea, tehnica de mobilitate navala, respectiv 6 ~alupe care Ie-am
pri~it atu~ci, precum ~i un numar de pontoane, care nu afecteaza sub nicio forma securizarea
frontierei sau problematica de supraveghere pe linie de componenta navala. Sigur, in cazul

constatarii unor infractiuni in domeniile mentionate mai sus actele premergatoare vor fi, dupa
cum este ~i firesc, intocmite de catre noi ~i transmise imediat I.G.P.R. Dosarele in lucru, care

sunt in prezent, sa fie finalizate de Poli~ia de Frontiera Romana. Va raportez ca obiective

principale are restructurarii este ~i reorganizarea componentei navale ~i avem nevoie de 0 astfel

de structura ~i in plan central deoarece ne intarim foarte mult pe componenta navala, fluviala ~i
maritima, va raportez, de asemenea, ca a fost neglijata, nu total dar in procent foarte mare in

ultimii ani ~i nu se poate a~a ceva. De asemenea, descentralizarea unor competen~e de la nivel

central, de la nivelul nostru in jos, pe linie inclusiv de incadrare ~i eliberare din func~ii, eu
consider ca directorul din teritoriu poate sa-~i incadreze adjunctul de inspector ~ef, iar ~eful de
inspectorat este obligat sa-~i incadreze ~eful de sector, pentru ca trebuie sa-I cunoasca in primul

rand ~i prin acest lucru i~i asuma intr-un fel raspunderea. De asemenea, constituirea unor

structuri pe linie de supraveghere ~i controlul frontierei, in plan central va raportez ca organizez

Direc~ia de Integrare Europeana ~i infiin~am serviciul "Schengen", pentru ca nu mai are ce sa

faca serviciul de integrare europeana. Dam un gir mai mare activita~ii psihosociale ~i din

compartiment, dar totul prin reorga!1izare, facem biroul de specialitate. Desfiin~am func~iile de

prim adjunct, pentru ca trebuie sa ma armonizez cu Poli~ia Na~ionala ~i sunt singurul care am
ramas cu func~ii de prim adjunct la nivelul inspectoratelor din teritoriu. Pe linie de grupuri de

nave, pe linie navala ~i maritima, va raportez ca suplimentam tot prin reorganizare un numar de
84 de func~ii, din care 40 vor fi doar la Marea Neagra, organiza~i in ture, inclusiv pe_ntrucontrolul
amanun~it asupra navelor ~i pentru patrularea pe cheu ~i patrularea pe mare. In prezent, ii
pregatim, am inceput de acum 2 luni, pe ace~ti colegi cu Academia Navala de la Constan~a,
pentru ca 0 nava este foarte complexa ~i colegii no~tri nu au cum sa cunoasca 0 nava atat de
bine in cat sa 0 poata controla amanun~it cand se impune. 01. ministru, va raportez ca prin

aceasta organizare la frontiera verde am cre~te cu 205 func~ii, la frontiera fluviala ~i maritima cu

84, per total 289, iar in ceea ce prive~te procentul de cadre pe frontiera externa - 66 % ar fi

ofi~eri, 25 % - frontiera interna, 9 % inva~amant ~i structuri administrative, 70 % din agen~i in

frontiera externa, din care 27 % pe interna, 3 % inva~amant ~i structuri administrative. $i sigur,
personalul contractual 50 % pe frontiera externa. Va raportez ca am terminat.
01. X

01. ministru, permite~i sa raportez. Propunerile acestea, transformarea a 163 de posturi de

personal contractual in posturi de agent, suplimentarea de 59 de posturi din rezerva ministerului,
va raportez ca noi in bugetul pe 2007 inca nu am dat numarul de posturi finantate la Politia de
Frontiera. Deci nu poate sa vina acum sa faca propuneri. Tntai trebuie sa a~tepte sa vad~ ca~i



agen'i are finan,a'i, ca'i civili are finan,a'i, ca'i ofi,eri are finan,a'i, ~i In func'ie de aceasta sa vina
cu propunerea cum dore~te redistribuirea.

01. Chestor principal Nelu Pop
Da, d-Ie ministru, este 0 propunere pentru viitor, pentru dupa 01 ianuarie, Insa am considerat ca

este necesar sa 0 prezint In star~itul de an, avand In vedere etapa pe care 0 traversam.

01. secretar de stat Mircea Alexandru
D-Ie ministru, eu apreciez ca este 0 abordare corecta cea prezentata de dl. Pop. A~ vrea numai
sa fac remarca urmatoare: nu 0 sa putem sa ne Iimitam numai la 0 aprobare de principiu aici,

umblam pe lege, pe ordonan,a, ~i ca atare propun, daca dvs. aproba'i aceasta strategie de

organizare de Poli'iei de Frontiera, In special pe componenta de atribu'ii, cu care eu sunt absolut

de acord, pentru ca a fost evident ca se Incalcau pe ~oseaua na'ionala ~i aia ~i aia.

01. ministru

Cazul Hayssam ne-a deschis la mul'i ochii.

... ~i sa facem 0 modificare legislativa In sensul acesta, sa propuna 0 nota de fundamentare ~i

un text de lege pe care sa-I discutam Intre noi, sa-I aproba'i dvs. ~i sa-I dam In Parlament.

01. ministru Vasile Blaga

Fac 0 gluma. Daca nu era cazul Hayssam, Politia de Frontiera ar fi vrut competente ..... de
kilometri. Intre timp, a vazut cam cum e via,a. Oar, oricum, vreau sa-I felicit pe dl. Pop pentru

pozi'ia pe care 0 are 0 are In calitate de ~ef al Poli'iei de Frontiera, pentru ...

01. Ministru Vasile Blaga

Este 0 informare corecta, extrem de lucida. Eu sunt absolut de acord cu punctul de vedere al

Poli'iei de Frontiera ~i al Poli'iei Na'ionale. Presupun ca nu e~ti suparat dl. Fatuloiu ca prime~ti
Insarcinari In plus.

01. Chestor principal Nelu Pop

Sigur ca a ramas conform dispozi'iei dvs. din ultima analiza, competen,ele pe infrac'ionalitate
economica la regimul vamalln frontiera sa ramana la noi ~i competen,a dubla pe droguri.

01. ministru Vasile Blaga

Am 0 Intrebare la tine ~i la dl. Berechet pana la urma. Vine 01 ianuarie. Procedurile de preluare
a punctelor de frontiera de pe frontiera interna viitoare, pentru ca noi suntem In faza de a defini
frontiera interna, de asta am multe suparari cu D.G.A., care transpira ragu~it. Deci, In ce faza

sunt. Noi preluam, am discutat cu dl. - ~i v-am transmis asta de cateva luni de zile d-Ie Pop - ...

am discutat cu Vama, preluam de la Vama In Intregime toate punctele de frontiera de pe

viitoarea frontiera interna, urmand sa Ie predam In administrarea lor, pentru ca au bani mult mai

mul'i, toate punctele de pe frontiera externa, care sunt nemodernizate ~i sa Ie modernizeze ei, ~i
care ne vor crea condi'ii ~i noua fara nicio problema, adica un lucru absolut corect. In ce faze

sunte'i?

01. chestor principal Nelu Pop

01. ministru, raportez suntem In faza avansata. 0 singura problema vom avea ~i va rugam

respectuos sa 0 supun aten'iei ~i In primul rand dvs. Vama In mod legal ~i normal, practic

lucreaza pana In data de 31.12. la ora 00.00, ca nu poate sa iasa mai repede de acolo. V-a~



propune, ca eu am discutat deja, am avut 3 Intalniri cu dl. Diaconu, sa vorbi'i ~i dvs. cu

dumnealui ~i sa gasim 0 formula comuna, u~oara, pentru ca altfel ...

01. ministru Vasile Blaga
Puteti sa 0 preluati ~i dupa 01 ianuarie, nu am nicio problema dl. Pop. Alta este problema, 0

anali~a foarte serioasa cu dl. Stanciuc mai departe. Eu ~tiu punctele de frontiera, sunt foarte

mari spa'ii pentru noi, Intre'inerea costa enorm. Daca ne-o predau noua, ne va costa pe noi

toata Intre'inerea acestor puncte ~i vreau sa spun ca sunt cheltuieli foarte mari. La asta ma
refer. Sa vedem daca avem fonduri, daca trebuie sa cerem fonduri, daca trebuie transferate

fonduri de la Ministerul Finantelor, cand ni Ie predau sa ni Ie dea cu tot cu fondurile de,
Intretinere. Eu la asta ma refer, sa nu ne cream probleme suplimentare.,

01. X

Daca Imi permite'i, s-a analizat fiecare punct In parte Impreuna cu Poli'ia de Frontiera, chiar am
prezentat un material la dl. Berechet, este adjudecata ca idee, documenta'iile sunt avansate,

sunt proiecte de hotarare de Guvern, se vor finaliza In timp foarte scurt.

01. chestor general Nicolae Berechet

Fara sa spun lucruri mai importante, ideea este dl. ministru ca atat cat ne este necesar pentru

func'ionarea ca frontiera interna sa pastram ~i sa valorificam, sa distribuim la celelalte structuri -

~i cred ca nu este 0 inven'ie nepotrivita - folosirea spa'iilor care ar fi excedentare care sunt
justificate, de ce nu, pentru arhive, pentru depozitare ~i alte asemenea activita'i ~i sa

externalizam unele din ele prin Inchiriere sau alte formule, pentru ca, In mod cert, nu Ie vom

putea ocupa pe toate.

01. ministru Vasile Blaga

Exact, eu asta vreau sa va spun. Chiar daca sunt In zonele respective ele pot In continuare sa Ie
utilizeze ministerul pentru alte nevoi. Dau exemplu vama pe care 0 cunosc bine - Bor~, este

enorm, n-aveam noi In 90 cand am Inceput proiectarea, ne-am dus la Vama Hegyssalom., cea

mai mare vama care exista In spa'iul Schengen ~i am copiat-o pe aia, Intr-adevar cu toate

observa'iile pe care Ie-au facut ei mai departe. Numai spa'ii de depozitare In jur de 4000 m.p.

Pentru ca atunci controlul se facea, ~ti'i bine, Ii dadea pe to'i jos din autobuze, pe masu,e. Ni~te
fluxuri de nu va vine sa crede'i. Au facut avere acolo cate sisteme de siguran,a, dar pe care nu
le-a folosit nimeni niciodata, s-au pus ... de cartelare de pe vremea aia la toate lucrurile acestea.
Ea poate fi utilizata, exact cum am spus, daca tot Ie-am gandit acolo, poate nu arhiva, dar poate

alte lucruri gasim ca sa Ie putem utiliza. Grija mare ~i ma bucur ca sunte'i avansa,i.

01. Insp. gen. Oan ValentinFatuloiu

(Greu perceptibil)

Doar vroiam sa punctez atunci cand am cazut de acord asupra evaluarii am avut In vedere ...

... reorganizam Poli'ia de Transporturi Navale pe Dunare, deja am deschis tratative cu asocia'iei

poli'iilor de transporturi navale din Europa. Pre~edintele asocia'iei ne-a rugat sa-i prezentam un
proiect care sa fie inclus In proiectul poli~iilor de pe malul Dunarii ....

in acela~i sens, ~i nu vreau sa se interpreteze altfel, ...

01. ministru Vasile Blaga

De acord, de-asta i-am rugat pe to'i colegii sa trateze cu toate responsabilitatea momentului
evolu'iei poli~iei In contextul integrarii. Va rog d-Ie secretar general.



01. chestor general Nicolae Berechet

D-Ie ministru, 0 scurta interventie va rog sa-mi permiteti. Ultimul punct de pe ordinea zi este

aducerea in atentia domnilor participanti la ~edinta de Colegiu a unui specific al lunii decembrie
~i inceput de ianuarie al evaluarilor de star~it de an. S-a facut 0 ierarhizare ~i etapizare a lor

astfel incat intre 10 ~i 24 decembrie toate structurile aparatului central ~i cele subordonate sa-~i

desfa~oare aceasta activitate. in ianuarie, intre 06 ~i 20, de principiu cele 4 structuri de

rezistenta ale ministerului, Politia, Politia de Frontiera, Jandarmeria ~i Situatiile de Urgenta,

pentru ca in intervalul 20-30 ianuarie, functie ~i de disponibilitatile personalitatilor care urmeaza
sa vina sa facem bilantul ministerului. Rugamintea este sa nu se invoce lucruri care pot fi
evaluate cu ce avem pentru a trece in anul urmator, avfmd in vedere ca, de regula, luna ianuarie

se cam pierdea pe aceste lucruri, sa nu se invoce faptul ca nu avem statisticile incheiate, pentru
ca noi nu facem bilanturi statistice - aia 0 face dl. Chesnoiu - facem bilanturi de principiu, cu

fenomene, cu tendinte, cu mutatii ~i, mai ales, cu perspective ... ~i aici ~ste rugamintea ca
materialele care se vor prezenta, sintetice ar fi de preferat, sa se trimita in cate un exemplar ~i la
Secretariatul General, fiindu-ne trebuincioase pentru bilantul ministerului. Astfel incat, d-Ie

ministru, ~i in bilanturile dumnealor, dar ~i in bilantul ministerului, va propun sa avem deja 0

proiectie, a~a cum avem posibilitatea sa 0 interpretam acum, cum va arata ministerul din luna

ianuarie incepand deja. $i pe aceasta tema, ~i am incheiat, va rog sa fiti de acord, in discutia pe

care 0 veti avea cu noi pe cele 3 puncte amanate, sa vedem ~i modificarile cu care trebuie
obligatoriu sa operam de la 01 ianuarie, chiar ~i d.p.d.v. al formularii sau denumirii unei structuri

sau a alteia. Adica nu e 0 chestiune de prezentat intrarea in U.E. in forma, ci vrem sa atingem

fondullucrurilor sa afectam cat mai putin anul viitor acestor chestiuni, anticipandu-Ie mai bine.

01. secretar de stat Victor Paul Oobre

a observatie: la bilantul I.G.S.U. sa facem, ca ~i anul trecut, ~i bilantul Comitetului National

pentru Situatii de Urgenta, sa facem 0 prezentare generala.

01. ministru Vasile Blaga

Ce rugaminte am, sigur la arme ~i la minister va trebui sa tinem cont in stabilirea datei de
posibilitatea pre~edintelui ~i a primului ministru de a participa, pentru ca sunt structurile cele mai
importante ale statului pana la urma. Ca mod de prezentare, nu trebuie sa fie festivist, ci aplicat

~i de aceea v-a~ da ca model in special doua prezentari, cea a Politiei ~i cea a ministerului.
Aveti materialele de anul trecut, al ministerului ~i al Politiei, cat mai clare ~i cat mai seci, ~i cu
bune ~i cu rele, astfel incat practic sa ne justificam existenta prin rezultatele activitatii.
Dezvoltarea diferitelor sectoare ale ministerului sa reiasa din prezentari, adica sa se vada de ce

este nevoie in continuare de a actiona extrem de puternic financiar, la IGSU, la Jandarmerie,

tehnica este ~i la ea complet depa~ita, nu mai vorbesc de Politie vizavi de implicari viitoare. Deci

este nevoie sa continuam ~i dotarea Politiei, pentru ca toata lumea deja apreciaza - la inceput

de faceau socoteala cat costa Dacia de la Politia Rutiera, acum toata lumea este fericita ca pe

~oselele tarii .., ~i rapoartele vizavi de reducerea infractionalitatii converg. De asemenea, nu
cred ca aceste termene nu sunt viabile, termenele prezentate de dl. secretar general, pentru ca

voi ati facut bilanturile ~i la trimestru ~i la semestru, ~i la 9 luni, acum practic faceti global, pe an,
~i nu cred ca avem probleme din acest punct de vedere. Daca sunt totu~i sunt, va stau la
dispozitie.

01. chestor principal Costica Voicu

DI. ministru, daca imi permiteti, dat fiind ordinul dvs. ca in viitorul apropiat sa ne reunim, a~a

cum ne prezenta dl. Berechet, rugamintea este sa fie la discutia ordonata cu dvs. doua chestiuni

c1arificate: 1 - care sunt cifrele de ~colarizare pe care departamentele de propun pentru anul

viitor, avand in vedere proiectia Politiei de Frontiera, 2 - este 0 sugestie ca domniile lor sa

consulte ~i inspectorii ~efi in legatura cu problema care 0 discutam a Academiei de Politie. Este
o propunere.



01. ministru Vasile Blaga

Nu am nici cea mai mica observatie la acest aspect. Oimpotriva, nu am nicio retinere.
Ordinea de zi s-a epuizat. Oaca aveti dvs. probleme de ridicat, va rog.

01. Constantin Vieriu

O-Ie ministru, am 0 mica precizare. Am luat ultimele informatii, cat s-a putut de repede.

Parlamentul Romaniei nu se intereseaza de existenta sau inexistenta structurilor sau de
desfiintarea Corpului ~i Imi pare rau daca II contrazic pe dl. secretar de' stat. in al II-lea rand,

sindicatul nu folose~te logistica Corpului, dar nu putem refuza unele informatii In momentul cand

mergem In activitati desfa~urate In judet. Cu ocazia asta, mi-a sugestionat 0 problema, adica sa
solicit sa se aplice Legea 54/2003 ~i In privinta logisticii vizavi de sindicat. Adica ministerul are

ni~te obligatii ~i fata de sindicat. Pana acum ne-am descurcat cum am putut, dar daca vad ca

suntem acuzati este bine sa mergem pe lege.

01. ministru Vasile Blaga

O-Ie, dupa ce ti-am luat apararea, nu ai putut tacea. Problema se pune, daca vrem sa ne
rezolvam problemele inclusiv din interior, cu calm ~i printr-o foarte buna colaborare. Nu a~a. A~a
nu veti obtine nimic ~i, din pacate, nu-i problema dvs., ci a sindicatului pe care eu II sprijin. Este

nepermis ca aceasta meserie grea sa nu aiba sindicat ~i toti se uita peste gard la politi~ti care nu
au voie nici aia, nici cealalta, au salariu 0 treime din cel dijmuit de procurori ~i tot voi sa fiti luati
la rost. Trebuie sa va reprezinte cineva ~i pe voi. Oar, In acela~i timp, veti avea rezultate la

sindicat daca veti colabora deschis, ~i nu a~a, cu conducerea ministerului.

Oomnul Birtalan

O-Ie ministru, daca Imi permiteti, la "Diverse" a~ avea 0 rugaminte. Oat fiind faptul ca la unele
institutii memoria institutionala este mai slab dezvoltate decat la structurile cu traditie, eu

" ,
consider ca ne-ar fi foarte util daca avem 0 colectie a ordinelor interne din cadrul ministerelor,,
up-gradate, evident, pentru ca, de obicei, primim modificarea ordinului nr. ~i se modifica anumite
parti la ordine care nu se mai regasesc riguros Intr-o eVidenta foarte clara In aceste institutii. Eu

consider pentru toate structurile, dar mai ales pentru agentia pe care 0 conduc, ar fi foarte
important sa se editeze Intr-un volum 0 poza la zi cu aceste ordine, ne-ar ajuta foarte mult In

desfa~urarea activitatii.

01. ministru Vasile Blaga

Ideea ta este foarte buna ~i va rog dl. secretar general sa 0 ~i punem In practica, pentru ca, Intr-

adevar, structurile mai militarizate sunt mai riguroase ~i totu~i au nevoie, ~i are dreptate. Oar ...
ordinele aduse la zi, d-Ie Alexandru, ordinele hotararile de Guvern. Sigur, eu nu sunt jurist, poate

ca asta este unica practica legala, In care vine 0 lege care spune ca modifica legea X, care

modifica la randul ei legea Y ~i pana la urma nu ~tiu ce sa mai citesc, trebuie sa ma duc ...
Poate a~a 0 fi practica judiciara, nu ma pricep eu la astea. De acord.

01. chestor principal Nita Vasile Gabriel.,
O-Ie ministru, daca aprobati In 2 minute sa prezint 0 informare In legatura cu problematica
securizarii frontierei. Am parcurs frontiera de N-E, cea care va deveni frontiera externa a UE cu

doua obiective: primul referitor la criminalitatea transfrontaliera ~i cu trimitere directa la data de

01 ianuarie, dezvoltari, prognoza ~i 2 - realitatea realizarii sistemului de securizare a frontierei.

in ceea ce prive~te primul element, criminalitatea transfrontaliera, analizele s-au efectuat pe

directii ale Politiei de Frontiera, de la Radauti pana la Sud - Constanta, Impreuna cu Politia

Nationala. Obiectivul a fost con~tientizarea faptului ca trebuie realizata 0 analiza diferentiata a

problematicii ~i punerea de acord a unui plan de masuri care sa aiba incidenta In data de 01
ianuarie 2007. $i, spre exemplu, la 0 directie de frontiera, la 0 analiza sa zicem la la~i, Intr-o



diagrama pe migra1ie. Apropo de atribu1ii ale Poli1iei de Frontiera, varful de sarcina pe migra1ia
i1egala a fost In 2004 la categoria afro-asiatici, In jur de 600 de persoane depistate. Dupa care a

scazut spre zero. Trebuia cautata explicatia ~i s-a gasit u~or. Tn 2004, odata cu integra rea
Siovaciei In UE, tot fluxul afro-asiatic s-a deplasat la grani1a slovaca. Tntrebare retorica: ce se va

Intampla de la 01.01.2007. Aproape sigur fluxul migra\ionist afro-asiatic va veni la frontiera

Romaniei, ~i nu numai, elementele de contrabanda ~i trafic de orice tel. Fa1a de aceste realita1i
sigur ca ~i masurile trebuie luate In consecin1a. Am cerut tuturor sa realizeze astfel de analize ~i
prognoze, In a~a fellncat sa se ~tie foarte bine ce resurse alocam, unde ~i cu ce misiuni.

01. ministru Vasile Blaga

Ar fi aici 0 singura ~ansa daca activitatea In spa1iul Schengen In cele 10 state nu mai aveau

nevoie de nici un document peste frontiera. a sa fim to\i state membre, egale toate, se va muta

presiunea pe noi.

01. chestor principal Nila Vasile Gabriel

Sigur, In legatura cu realita\ile procesului de securizare a frontierelor. Am urmarit ce se

implementeaza la nivel de frontiera, atat In ceea ce prive~te derularea contractului cu EADS cat
~i cu celelalte contracte complementare pe tip Phare, SCOMAR la Marea Neagra ~i celelalte In

zona de N-E. Lucrurile se desfa~oara In sensul unui trend pozitiv, cu toate ca am avut ~i avem

Intarzieri In realizarea SCOMAR, unde s-au pus totu~i bazele celor 5 din cei 7 piloni, 0 sa aiba
probleme tehnice importante In Delta Dunarii unde nu au Inca solu1ie tehnica sa patrunda ~i sa
fixeze In loculln care harta de propagare radio cere implantarea pilonului - treaba lor, trebuie sa
o faca. Tnceea ce prive~te sistemul IT back-up, care este primul subsistem de fapt al sistemului
integrat care trebuie sa fie dat In folosinta pana la 30 noiembrie, graficul este unul foarte strans.

Angajamentul EADS este 30 noiembrie, ceea ce am parcurs In teren a demonstrat ~i la nivel de

numaratoare zilnica faptul ca In aproape 100% din loca1ii a fost dus echipamentul ~i In peste

jumatate din loca1ii s-a realizat cablarea. Sigur, exista conform celor discutate ni~te priorita\i:

punctele, sectoarele, inspectoratele, In a~a fel Incat sa poata sa func\ioneze. Ultima chestiune

care mi-au transmis-o a fost aceasta, fa1a de care nu m-am pronun1at In legatura cu cititoarele
optice. Nu m-am pronuntat In sensul de a da vreo derogare de la termenele pe care Ie-am

acceptat de ambele par1i. Sunt totu~i ni~te probleme particulare, dar de interes general, In ceea

ce prive~te frontiera de stat, In legatura cu infrastructura, logistica ~i resursele umane. La

infrastructura, Poli1ia de Frontiera are In administrare sute de hectare de teren pe care le-a
primit din sistemul graniceresc, care sunt sute de hectare care sunt ramase abandonate.

Propunerea ar fi sa Ie inventariem ~i sa Ie introducem Intr-un proces de dezvoltare de

infrastructura pentru Poli1ia de Frontiera, pentru Ministerul de Interne. $i In masura In care 0

proiectie realista Intr-un timp dat nu ne da concluzia ca ne-ar fi util, sa gasim 0 alta solu1ie,

pentru ca altfel sunt In administrarea noastra, sunt parasite, ~i dau 0 imagine foarte proasta. Nu
mai avem militari.

01. ministru Vasile Blaga

Vreau pe scurt, d-Ie ... Teoria controlului la frontiera : sa nu fie cultura lui X mai Inalta decat atata
a disparut. Preda1i-le toate administra1iei publice locale. Pregati1i, va rog, proiect de hotarare, sa
se transfere toate consiliilor judetele sau locale, dupa caz. Nu avem noi nevoie de terenuri.

01. chestor Nita Vasile Gabriel~ ,
In legatura cu reabilitarea diferitelor locatii ale Politiei de Frontiera. Au fost mo~tenite locatii cu

utilitati multiple. Am reabilitat una dintre locatii unde am dus echipamente secolul XXI ~i In jur

sunt pe stare de fixatie ca ai obiecte de inventar fel de fel ... arata ca un C.A.P. dezafectat, care

trebuie cura1ite. Mi s-a explicat ca nu pot din cauza normelor, apropo de consultan1a de audit.

Trebuie date aprobarile de inventariate, pur ~i simplu facuta curatenie pentru ca nu arata foarte



urat ~i acolo probabil ca daca lucrurile merg bine vom fi vizita'i de al'ii care vor sa faca un sistem

~i aratam nu prea bine. Pe langa faptul ca nici la nivel local nu aratam deloc bine.

01. ministru Vasile Blaga
... De exemplu, a fost la mine Mehedin'i ... cra~me ~i hoteluri. Da-Ie domnule, sa-~i faca

cra~me, scoate-Ie la Iicita'ie, nu ~tiu, respecta'i legea. Scapa'i de ele, ce rost are sa vi Ie 'ine'i,
ca astea mananca bani d-Ie Chesnoiu. Sa Ie pazim ca fraierii pe acolo, n-avem nevoie de ele, tot

pe noi ne costa. Da'i-Ie, scapa'i de ele. Administra,ia publica locala ~tie mai bine decat noi ce sa

faca cu ea.

01. chestor principal Nita Vasile Gabriel
Tn legatura cu suportul logistic. Cu siguran,a ca, ceea ce vom dezvolta pe securizarea frontierei

dar ~i ceea ce trebuie sa facem pentru alte domenii trebuie sub aspectul caietelor de sarcini sau

specifica'iilor tehnice sa fim mult mai aten,i. Avem achizi'ii deja anterioare In frontiera care nu

corespund sau dau ni~te costuri de Intre'inere ~i exploatare extraordinari de mari. $i ma refer la

termoviziunea, care este foarte utila. Avem ma~ini cu termoviziune, dar care sunt In procent

foarte Insemnat defecte. Din 15, la 0 directie, 2 functioneaza. Povestea este ca n-am avut grija
I I

ca In perioada de garan'ie sa rezolvam sau sa identificam caderile repetate ale acestor sisteme

~i ne-am ocupat numai de consecin,e, de efecte, In a~a fel Incat nu este rezolvata aceasta

cauza. Ma~inile nu func'ioneaza ~i repara'ia costa enorm ~i nu rezista mai mult de 6 luni.

01. ministru Vasile Blaga

Este vorba de .... realizarea Comisiei Europene la Bucure~ti, acel contract cu firma britanica .....
Un contract prost.

01. Nita Vasile Gabriel,
L-am exemplificat pentru a avea foarte bine In atentie ceea ce cerem. Pentru ca la fel se

Intampla ~i cu mijloacele mobile cu termoviziune. Deg~aba sunt performante daca acumulatorul

nu 'ine decat 2 h ~i relncarcarea nu se face decat Intr-un numar Iimitat de ore ~i un acumulator

costa 20 de milioane. Cu standardele ocupa'ionale - a fost subiectul discutat astazi - trebuie sa
avem In vedere standarde ocupa'ionale nu de ordin general, pentru ca, iata, am Intrebat la

ultimele Incadrari In Poli'ia de Frontiera care este procentul, nu pentru ca m-ar interesa In mod
special, Intre barba'i ~i femei la ocuparea posturilor - 40 %. Foarte laudabil, Insa standardul

ocupa'ional trebuie privind diferen'iat In fa~ia verde ~i altfelln fa~ia albastra sau In alte locuri.

01. ministru Vasile Blaga

Nici eu nu sunt misogin. Oar te Intreg pe tine ce faci cu 40% femei.

01. chestor Nelu Pop

D-Ie ministru, la admiterea de anul acesta au fost 60% fete la Poli'ia de Frontiera.

01 chestor principal Nita Vasile Gabriel

Sigur, pai In condi'iile acestea ar fi foarte bine daca s-ar produce ni~te muta'ii genetice la fetele
noastre, care realizeaza ni~te performan,e fizice a~a de substan'iale. Problema este ca am gasit
In prea multe locuri, In secretariate sau serviciile de suport misiuni am gasit ni~te zdrahoni de
moldoveni agen'i care au ocupat posturile prin concurs, dar pe-alea de secretariat, nu pe alea

de fa~ie verde. Aicea sunt ni~te probleme. Cum definim standardul pentru fiecare post In parte.

01. ministru Vasile Blaga

V-a~ ruga sa fi'i foarte aten,i. 0 sa fie situa'ia In care, negestionata bine de catre Vama, ~i au
avut numai 1200 de oameni In situa'ie, le-a creat probleme mari. Ce faci cu 6000 de oameni
peste 3-4 ani. D-Ie Pop, trebuie sa ne gandim de pe-acum, este vorba de mii de oameni, de mii

de familii, cu problemele lor ... cu probleme socia Ie extraordinare. De aceea, trebuie sa ne

gandim de pe-acum. Pe de alta parte, noi nu angajam In Poli'ia de Frontiera numai sa stea In
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birouri sau pe fluxul de intrare In tara. $tim amandoi la ce ne referim. Cunoa§tem meserie. Noi,

In general, am angajat ca sa asiguram frontiera verde. Nu am nimic cu fetele, dar sa-§i ia pu§ca
In spate §i sa treaca la mar§aluit.

01. chestor principal Nelu Pop

Am Inteles. Va raportez ca acesta este §i scopul. Chiar am raspuns §i unor soti .... In scris, In

revista "Frontiera", In care unul spunea ca nevasta lui patruleaza cu colegul §i ce fac cei doi . 0

politista din intersectie de la Politia Nationala care dirijeaza traficul §i echipele mobile ... §.a.m.d.
Insa, sa avem In vedere ca abia i-am Incadrat. Sa fie siguri ca or sa mearga §i pe frontiera
verde. In primul rand eu 0 sa Ie planific pe frontiera verde ca a§a-i corect.

01. ministru Vasile Blaga

Daca nu ai standardele de pregatire In vedere, sa avem In vedere ca 0 sa ne trezim Intr-o

situatie deosebita, pentru ca, uitati, media In politiile europene la care mergem nu depa§e§te 12

%.

01. chestor principal Nelu Pop

D-Ie ministru, nu puteam sa fac discriminare.

01. ministru Vasile Blaga

Nu fac nicio discriminare, am spus ca trebuie sa aiba acelea§i standarde de pregatire fizica ca §i

barbatii. Daca Ie iau, bravo ei, Inseamna ca II rezolva pe acela care patruleaza §i vrea sa faca,

ceva pe fa§ie. Ca pana la urma trebuie sa-§i faca datoria.
A§ vrea sa-I ascult pe dl. prefect, ca suntem gazde aici cu celelalte structuri ale ministerului

01. prefect al judetului Bra~ov~ ,
In primul rand va multumesc ca ati ales judetul Bra§ov pentru aceasta §edinta. Pe anul 2006 am
colaborat foarte bine cu toate structurile, In mod special cu Situatiile de Urgenta In luna august,
care a fost 0 luna care ne-a creat destule probleme. Multumesc conducerii ministerului pentru
sprijinul acordat In ceea ce prive§te repartitia surselor financiare pentru refacerea podurilor,
podetelor §i a tot ce s-a stricat cu ocazia viiturii. Cateva probleme aveam totu§i de ridicat.

Referitor la Arhive §i rugamintea ar fi ca §i pentru anul viitor sa avem repartitia necesara pentru

a definitiva. A fost bagata centrala, Insa problema ramane a rafturilor. Pentru Inspectoratul

pentru Situatii de Urgenta 0 problema ramane dotarea. In mod special pentru aceasta perioada

de sezon, pentru statiunile Predeal, Poiana Bra§ov §i zona Bran-Moeciu-Fundata, cu toate
implicatiile care decurg de aici, pentru ca este un culoar turistic cam de 15 km cu destul de multe

dificultati. Doamne fere§te sa avem nevoie, dar daca totu§i va fi cazul, solicitam In continuare
J.

sprijin. In rest, cu Inspectoratul de Jandarmi, respectiv Politie, nu au fost probleme §i Ie
multumesc. Sper sa nu fie probleme pe perioada de iarna In momentul In care vor Incepe sa
cada zapezi.

OI.X

D-Ie ministru, din ceea ce achizitionam acum In luna decembrie vom mai Improspata la Bra§ov

cele 28 de autospeciale care Ie avem, Insa mi-au dat garantia ca pana pe 15 decembrie sunt

toate In tara §i atunci vom disponibiliza §i pentru Bra§ov 1 sau 2.

01. X

Cu barcile pneumatice, aceasta e rezolvata, la toate judetele au cate una, la toate subunitatile
cate una, ... motopompe. Problema e la autospeciale
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problema e mai putin la noi. Oar prefectul e implicat ~i IGSU, pentru ca problema vine pe

drumuri nationale, care nu intervin la timp. Oaca 2-3 tiruri blocheaza, e nenorocire pe toata zona.
Oin pacate noi nu suntem in tipul acesta de interventie, ne ducem, tragem ~i noi, facem ce

putem face, ne ducem cu ele, dar aici cred ca va trebui poate ~i la discutia care este in C.N.S.U.

in ~edinta proxima, sa atentionam Ministerul Transporturilor, cel putin pe zonele aceste critice sa
aiba ma~ini de interventie rapida.

O-na X (Arhivele nationale)
O-Ie ministru, va multumesc ca mi-ati oferit acest prilej sa particip la aceasta ~edinta. Reprezint

Arhivele Nationale in judetul Bra~ov ~i am mandat ~i din partea dl. prof. univ.dr., director general
al Arhivelor, sa va rog sa ne sustineti in continuare sa ramanem in continuare in cadrul
Ministerului Administratiei ~i Internelor. Vreau sa va spun 0 data ca avem exemplul legii

patrimoniului care a fost prima desfiintata dupa evenimentele din 89 ~i ce s-a intamplat cu foarte
multe valori. Oaca am trece la Ministerul Culturii practic ar fi un haos ~i 0 dezordine in toate

institutiile noastre. Nu intamplator in 1831 cand au fost infiintate arhivele ele au fost date in
subordinea Ministerului Trebilor Oinauntru, adica a M.A.!. Plus daca s-ar intampla a~a ceva,
ganditi-va ca din patrimoniul MAl ar pleca odata 350 km de arhiva, cu toate cele 42 de directii

judetene. Arhivele nu se rezuma doar la arhivele CNSAS ~iArhivele PCR.

01. X

O-Ie ministru, dati-mi voie, sunt in asentimentul structurilor care au fost invitate, sa va multumesc, ,

ca ne-ati oferit aceasta onoare de a participa la lucrarile Colegiului ~i pentru noi a fost 0 lectie.

01. ministru Vasile Blaga

Ti-a suplimentat dl. Fatuloiu numarul doamnelor de la Circulatie?

01. X

Oa. Cautam acum ~i din sursa interna ~i dupa aceea vom avea ~i din ~coli un numar care cred

eu ne aduce la un nivel satisfacator.

~efullJJ
O-Ie ministru, sunt ~eful IJJ

01. ministru

Felicitari pentru cum arata garnizoana.

~efullJJ Bra~ov
Va multumesc. Specific Jandarmeriei Bra~ov este faptul ca functioneaza un numar de subunitati

care au drept specialitate jandarmeria montana. Acum, in aceasta perioada, pentru noi incepe

practic sezonul de iarna ~i trebuie sa lucram cu motoarele in plin. Am primit, intr-adevar, cele 4

ATV -uri, care sigur ne vor ajuta. Sunt foarte utile aceste subunitati montane, pentru ca nu

rezolvam atat de mult problematica infractionalitatii, pentru ca nu intra nu intra in contact cu

genuri de infractionalitate majora, dar ne ajuta sa participam ~i sa contribuim la salvarea de vieti
omene~ti. Activitatea noastra, a Jandarmeriei montane, este mult mediatizata aici in aceasta

zona ~i din acest punct de vedere am simti nevoia sa fim sprijiniti mai mult vizavi de dotarea

efectivelor care patruleaza efectiv pe trasee montane ~i de foarte multe ori suntem mai slab
dotati decat colegii no~tri de la Salvamont. Noi rezolvam foarte multe probleme, dar rezolvam

prin curaj personal, prin ambitie, prin implicare, dar nu suntem protejati d.p.d.v. al materialelor pe
care ar trebui sa Ie rezolvam.



01. ministru Vasile Blaga

Nu sunt cheltuieli a~a de mari vizavi de necesitatile lor, Ie putem suporta. Va rog foarte mult sa
discutati cu dl. Chesnoiu ~i cu dl. prefect.

Comandantul Gruparii Mobile de Jandarmi Bra~ov

D-Ie ministru, sunt comandantul Gruparii Mobile Jandarmi Bra~ov, col. Damian, unde am avut

onoarea sa va primim. Va multumim. Avem In atentie In perioada imediat urmatoare Incadrarea

celor aproximativ 100 de subofiteri din cei care urmeaza sa-i Inlocuim din militari angajati pe
baza de contract. Vom avea 0 perioada destul de solicitata, tinand cont ca de faptul ca aceste

efective mergeau In sprijinul subunitatilor montane din judetul Bra~ov, cat ~i din judetul Sibiu,
unde In perioada sarbatorilor de iarna am Inteles ca se vor desfa~ura activitati destul de
importante la cel mai Inalt nivel. Sa speram ca yom face fata ~i va asiguram ca ne yom face

datoria a~a cum am Invatat.

01. ministru Vasile Blaga

Aveti grija ca, Incepand chiar cu 01 ianuarie, Sibiu-ul este capitala culturii europene.

Comandantul Gruparii Mobile Jandarmi Bra~ov, col. Damian

Am mers In recunoa~tere ~i 0 sa aprofundam ... In functie de cum se deruleaza evenimentele.

~eful Inspectoratului Judetean pentru Situatii de Urgenta, It.col. Richitan Stelian

D-Ie ministru, am reu~it pana la ora actuala sa facem Incadrarea posturilor care ni s-au alocat,

mai putin 2 posturi. Am reu~it tot In acest an sa Infiintam la Poiana Bra~ov Pichetul de Pompieri
- este 0 realizare, multumim ministerului pe aceasta cale. Era necesara Infiintarea unui pichet In

Poiana Bra~ov. Raportez, daca facem un calcul ~i socotim ca pentru un militar In termen sunt
necesari 3-4 subofiteri, ajungem la situatia In care posturile alocate ne sunt necesare. Daca la

ora actuala, dupa lasarea la vatra a militarilor In termen, In decembrie ... noi avem un numar de

subofiteri angajati, ace~tia ne asigura deocamdata, pana la viitoarele Incadrari din aprilie, 50 %

din efectivul pe care II aveam pentru interventie cu militari In termen.

01. X

D-Ie ministru, daca Imi permiteti, este yorba de Incadrarea autospecialelor. Noi acum trebuie sa
reducem numarul autospecialelor care Ie Incadram, ca se demultiplica numarul de oameni. Bine,
ele pot fi scoase. Problema 0 rezolvam. Oar eu v-am raportat, trebuie sa mai mergem jumatatea

anului viitor. Sa facem 0 analiza corecta ~i pe urma vedem unde ne dezvoltam. Nici sa angajam
la birouri, e prea scump sa iau subofiteri. Ca avem militari In termen telefoni~ti, aveam militari In
paza. Noi am socotit pe tot. Daca punem sisteme de paza nu mai am nevoie de posturi de

patrulare ~i atunci oamenii se pot duce In operativ, deci putem sa lucram. Telefoni~ti - pot sa
faca de serviciu cei care sunt la tura (unul din cei 30 care sunt In tura poate sa faca serviciul de

telefonie). Deci ar mai fi alte 3 posturi. $i a~a, analizat fiecare post, putem sa regestionam
resursele.

01. ministru Vasile Blaga

Multumesc tuturor pentru participare ~i ne relntalnim In luna decembrie la noul sediu al
Inspectoratului General al Politiei Romane, In jurul datei de 15-16.


